
Saliksim 
laiku pa 
plauktiņiem!

Kuri bērni brauks 
par brīvu, kuri – 
ar atlaidēm

Cik izdevīgs 
ir Ventspils 
"izdevīgums"

Kā senos laikos 
Ventspilī skolā  
gāja2. lpp. 4. lpp.
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Ar dzejai 
atvērtu sirdi
Izglītoties Aija 
Bumbiere sākusi bēr
nudārzā Valmierā, 
Vidzemē, un ar emo
cionālu Jāņa  Poruka 
dzejas lasījumu “Balts 
sniedziņš snieg uz 
skujiņām...” pie 
Ziemassvētku eglītes 
pirmo reizi turpat arī 
uzstājusies.Tālāk gājis 
raibi – pamatskolas 
septiņās klasēs mācījusies septiņās dažādās 
skolās trīs pārējos Latvijas novados un Rīgā. 

7. lpp.

«Jurijs Bespalovs bija viens no pirmajiem, kas nostājās 
pret Aivaru Lembergu. Tomēr spiedienu viņš neiztu-
rēja un, krītot ceļos, lūdzās, lai viņu nesoda. Tikmēr 
Lembergs mums kādā no sanāksmēm teica – ka tik tā 
nesanāk kādam no jums! Kurš vēl man kritīs uz ceļiem 
un raudās?» 
Atklātā sarunā par Lemberga politikas aizkulisēm, 
ietekmi pār Valsts ieņēmumu dienestu (VID) un kā paš-
laik smagos noziegumos apsūdzētais lamājis Latvijas 
premjerus «matam» (lamuvārds no krievu val. – red.), 
atmiņās ar žurnālisti Simonu Šjadīti dalās savulaik vie-
na no tuvākajām Lemberga uzticības personām, biju-
šais Ventspils prokurors, reiz akciju sabiedrības “Vents-
pils nafta” viceprezidents, kā arī kādreizējais SIA 
“LatRosTrans” valdes priekšsēdētājs Valentīns Kokalis, 
kas vēlāk iestājies pret viņa izveidoto sistēmu.

Valentīns Kokalis par 
slepenām sarunām 
Lemberga mednieku 
mājiņā un partiju 
kontroles aizkulisēm

J āatzīmē, ka iepriekš 
pieminētais Bespa
lovs, kurš darbo
jies “Ventamonja
kā” kā valdes locek

lis, bija ļoti svarīgs lieci
nieks Lemberga krimināllie
tā. 2012.gada 5.aprīlī viņam 
bija jāsniedz liecība, tomēr 
iecere nepiepildījās. Dienu 
pirms – 4.aprīlī – viņš miris 
no akūtas sirds mazspējas.

PIE LEMBERGA 
MEDNIEKU MĀJIŅAS 
SARUNĀS – KĀ TIK 
TUR NAV BIJIS!

«Pēc vienām no Saeimas 
vēlēšanām Lembergs atnesa 
papīru ar amatu sarakstu un 
nosauca kvotu, kas jāieliek 
– vajagot savu ekonomikas 
ministru, ko liekam? Saku 
Aivaram – tevi! Viņš – mani 
nevar, tad tevi, Valentīn. Es 
saku – esmu jurists, ko es tur? 

Iesaku Kristu Skuju. Viņš saka 
– nē, nē. Kas tur strādā par 
ekonomistu Ventamonja
kā? Strujevičs. O, davaj, tad 
Strujeviču liekam. Un tā lika 
amatpersonas,» par saru
nām Lemberga mednieku 
mājā atmiņās dalās Kokalis.

No 1998.gada 4.maija līdz 
26. novembrim Laimonis 
Strujevičs bija ekonomikas 
ministrs, un viņa padom
nieks juridiskajos jautājumos 
– Andis Bumbieris, kurš 1998.
gadā beidza dzīvi pašnāvībā.

Skuja 1998. gadā tika iecelts 
par “Ventamonjaks” prezi
dentu. Savukārt 2009.gadā 
viņš mira no sirds nepietie
kamības. Viņu uzskatīja par 
vienu no Lemberga «melnās» 
finanšu plūsmas koordinato
riem un cilvēku, kas nodroši
nāja saikni ar politiķiem.

Pavisam drīz ne ventspilniekiem, ne pilsētas 
viesiem Briežu dārzā pie Būšnieku ezera vairs 
nebūs iespējas no skatu torņa vērot staltbriežus 
un dambriežus dabīgos apstākļos. Pašvaldības SIA 
“Ventspils labiekārtošanas kombināts” 23.septem-
brī mutiskā izsolē ar augšupejošu soli par sākum-
cenu 11 750 eiro bez PVN staltbriežu un dambriežu 
ganāmpulku izsolīs.

Ventspils paliek bez 
saviem briežiem

Š 
obrīd ganāmpul
kā ir seši dam
brieži un 32 stalt
brieži un jācer, 
ka viņiem atradī

sies jaunas mājas kādā 
no Latvijas novadu brie
žu dārziem vai arī kādā 
no privātajiem mini zoo
dārziem. Diemžēl savulaik 
labi domātajai iniciatīvai 
“veicināt ģimeņu aktīvās 
atpūtas iespējas un izglī
tošanu, sniedzot iedzīvo
tājiem zooloģiska un eko
loģiska rakstura zināšanas 
par Latvijas faunas dzīv
niekiem un dabas vidi” 
Ventspilī nu pienācis gals. 
Briežus izsolīs, bet nomas 
līgumu par “Latvijas 
valsts mežu” īpašumā 
esošo Briežu dārza teri
torijas daļu pārtrauks. Kā 
minēts “Ventspils labie
kārtošanas kombināta” 
interneta vietnē, šobrīd 
secināts, ka pašvaldības 
kapitālsabiedrībai Briežu 
dārza uzturēšana nav liet
derīga. Kā izriet no PSIA 
“Ventspils labiekārtoša
nas kombināts” gada  pār
skata par 2018.gadu, pērn 
ienākumi no Briežu dārza 
darbības bijuši 1157 eiro, 
bet vēl gadu iepriekš  
1265 eiro. Tanī pašā laikā 

Ventspils domes mājas 
lapā rodama informāci
ja, ka Briežu dārzs izvei
dojies par iecienītu tūris
ma objektu, kuru gadā 
vidēji apmeklē 3,5 tūk
stoši apmeklētāju, kā arī 
tiek organizētas izbrau
kuma tematiskās lekcijas 
Ventspils pilsētas vispāriz
glītojošo skolu skolēniem.

Briežu dārzā iespē
jams paviesoties vairs 
tikai līdz septembra bei
gām (no ceturtdienas līdz 
svētdienai no plkst. 10:00 
16:00.), jo no 1.oktobra 
tā darbība tiek pārtraukta.

Atgādināsim, ka PSIA 
“Ventspils labiekārtoša
nas kombināts” ne tuvu 
nav trūcīga iestāde – pērn  
šis pašvaldības uzņēmums 
strādāja ar 5,857 miljonu 
eiro apgrozījumu un 91 195 
eiro lielu neto peļņu, bet  
2017.gads tika noslēgts ar 
neto peļņu 196 213 eiro 
apmērā. Kā minēts uzņē
muma gada pārskatā,  
2018.gadā VLK veicis lie
las investīcijas jaunu trans
portlīdzekļu un aprīkoju
ma iegādē ielu uzturēša
nas nodrošināšanai, kā arī 
atkritumu apsaimniekoša
nas modernizācijas projek
ta uzsākšanai. 

“Tie bija 
p i r m s k a 
ra, kara 
un pēcka
ra gadi, kas 

manu tēvu, aktieri un reži
soru Ģirtu Bumbieri darba 
un izdzīvošanas meklēju
mos mētāja pa Latviju. 
No tiem gadiem man nav 
neviena skolas drauga vai 
draudzenes, laiks vienmēr 
bija pārāk īss, lai tādus 
iemantotu,” atceras Aija. 

 “Bet par to neskumu, jo 
mani tuvinieki bija arī mani 
draugi – mīļā slimā māsa 
Inta, profesionālo aktier
meisarību apguvušie vecā
ki un tēva skatuves lomu 
varoņi, kuru teksta mācī
šanā viņam labprāt asistē
ju vai varbūt traucēju. Jau 
bērnudārzā pilnīgi noteik
ti zināju, ka tālākos gados 
būšu aktrise. Pat divas 
bērnu lomiņas Aspazijas un 
Blaumaņa lugās Daugavpils 

teātrī, kur tēvs bija direk
tors, nospēlēju. Īstenībā viss 
iznāca savādāk, bet ne slik
tāk,” jau pieaugušajā dzīvē, 
Liepājā iegūstot pedagoga 
izglītību, Aija sev devusi citu 
solījumu. Ka nekad bērnu 
priekšā “neizstellēsies” kā  
aktrise un netēlos  skolotā
ju, bet tāda patiešām būs: 
iespējami vienkārša, cilvē
cīgi viņus kā topošās per
sonības saprotoša. Mēģinot 
virzīt uz visu to labo un 
skaisto, ko šai pasaulē pati 
ieraudzījusi.

NO AUGSTSKOLAS AR 
DIVIEM DIPLOMIEM

“Liepājā, kur ieradāmies 
Līgo vakarā tūlīt pēc kara, 
sapni par aktieru studijām 
atliku uz “to vēl paspēšu” 
laiku, vispirms izmācījos par 
sākumskolas skolotāju, jo 
tur man maksāja padomju 

Joprojām nav skaidrs, vai nākamgad 
būs prāmis uz Sāremā

S 
āremā pašvaldība aktīvi turpina strādāt, lai šī līnija 
tiktu atjaunota, bet līdz šim reāla rezultāta nav bijis. 
Pagājušajā gadā nepieteicās neviens pretendents, 
kad Sāremā pašvaldība uzrunāja prāmju operatorus. 
Šogad izsludinātajā iepirkumā pieteicās viens pārva

dātājs “Kihnu Veeteed”, kas piedāvāja pat divus kuģus. Pēc 
iepirkuma pašvaldība uzdeva uzņēmumam sagatavot kon

krētu un detalizētu piedāvājumu, taču līdz 23. augustam tas 
netika izdarīts. Tagad Sāremā pašvaldība nolēmusi līdz 30. 
septembrim pagarināt termiņu, lai uzņēmums iesniegtu galī
go piedāvājumu. Uzņēmums pats lūdzis papildu laiku šī uzde
vuma paveikšanai, lai gan neesot drošas pārliecības, ka tas 
tiks izdarīts arī pagarinātajā termiņa laikā.

Šādas līnijas uzturēšana izmaksā samērā dārgi, taču ar to 

Joprojām neskaidrība valda ap jautājumu par prāmja satiksmes atjaunošanu starp Ventspils 
ostu un Sāremā salu Igaunijā. Igauņu prāmja operators, kas kā vienīgais pieteicās konkursā, 
līdz noteiktam termiņam neiesniedza galīgo piedāvājumu, taču tagad termiņš ir pagarināts vēl 
par mēnesi, ko uzņēmums solās izpildīt, taču liela pārliecība gan neesot, tā informē Igaunijas 
sabiedriskais medijs ERR. Arī Ventspils brīvosta nav nākusi klajā ar palīdzību Igaunijas pusei šī 
jautājuma risināšanā, lai kaut kādā veidā atvieglotu procesa realizāciju. rēķinās Sāremā pašvaldība. Izmaksas nav mazas, tās sliktāka

jā scenārijā var sasniegt līdz pat 300 tūkst. eiro. Prāmja līni
jas laika gaitā gan cer atpelnīt kaut nedaudz, ja tai būs ilg
termiņa attīstība. Ja līgums tiks noslēgts, tad tas būs spēkā 
uz pieciem gadiem. Saskaņā ar Sāremā pašvaldības plāniem, 
prāmis kursētu laikā no 1. jūnija līdz 31. augustam vismaz 
trīs reizes nedēļā, paredzot iespēju pārvadāt arī transportlī
dzekļus. Viens šāds ceļojums starp 
Igauniju un Latviju ilgtu četras līdz 
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Tilts starp kultūrām
Augstskolā notiek otrā starptautiskā tulko

jumzinātnes konference “Tilts starp kultūrām”. 
Piedalās 44 dalībnieki no 7 valstīm.

Aicina biznesa inkubators
Latvijas investīciju un attīstības aģentū

ras biznesa inkubatori izsludina biznesa ideju 
autorus pieteikties inkubācijas vai pirmsinku
bācijas programmās. 

Atvērto durvju diena
Šosestdien Ventspils lidlauks aicina uz atvēr

to durvju dienu. Paredzams, ka piedalīsies 
robežsargi, Gaisa spēki, pilotskolas un privā
tie lidotāji.

Izvirza IT balvai
Ventspils Digitālā centra pasniedzēja Dace 

Bergmane kā viena no labākajām eskolo
tājām izvirzīta Eiropas līmeņa IT balvai, ko 
pasniegs Itālijā. Balsot var “Facebook” aptaujā.

104 sūdzības
Valsts Vides dienesta Ventspils reģionā

lā vides pārvalde šī gada septiņos mēnešos 
saņēmusi 104 sūdzības par smakām pilsētā. 
Par pamatotām atzītas 13.

Jaunajā mācību gadā
Deviņās pilsētas skolās šajā mācību gadā 

mācīsies 4005 skolēnu, savukārt pirmsskolas 
izglītības iestādēs – 1781 bērns. 

Jauns veloceliņš
Vasarnīcu ielas posmā no Riņķa līdz Parka 

ielai tiks būvēts veloceliņš. Esošā ietve tiks 
saglabāta.

Trūkst skolotāju
Vairākas pilsētas skolas joprojām meklē 

skolotājus dažādos priekšmetos. Interese par 
izsludinātajām vakancēm ir zema. 

Māca ķīniešu valodu
Augstskolas Mūžizglītības centrs piedāvā 

apmeklēt ķīniešu valodas kursus – kā iesā
cējiem, tā interesentiem ar priekšzināša
nām. Nodarbības bez maksas, vietu skaits 
ierobežots.

Granti studentiem
Sākoties jaunajam mācību gadam, 

Augstskola sāk projektu “Kurzemes inovāci
ju granti studentiem”. Tā ietvaros pastāv divi 
attīstības virzieni – “Studentu laboratorija” un 
“Startup skola”.

Pasniedz balvas
Septiņiem jauniešiem, kuri piedalījās atklā

tajā mājturības olimpiādē, tika pasniegtas 
naudas balvas un Atzinības raksti.

344 nodarbinātie
Vasaras brīvlaikā pilsētas pašvaldība nodro

šinājusi darbu 344 bērniem un jauniešiem, 
kuri strādājuši pie 28 uzņēmējiem. 

“IT izaicinājums” sākas
Skolēni no Baltijas valstīm un Somijas 

aicināti pieteikties konkursam “Ventspils IT 
izaicinājums”. 

Slēdz sezonas reisus
Vasaras izskaņā tiek slēgti sezonālie autobu

su reisi uz pludmali, mazdārziņiem un atpūtas 
objektiem. Pasažieri tiek lūgti sekot līdzi infor
mācijai autobusu pieturās. 

Dārgumu medības
Svētdien Bērnu pilsētiņa un bērnu parks 

“Fantāzija” aicina uz izklaidējošu programmu 
bērniem “Mikija dārgumu medības”. 

VENTSPILĪ

REDAKCIJAS KOMENTĀRS

Ventspils – pasaules centrs!
Savulaik katras sevi cienošas pilsētas, pilsētiņas un cie-
mata patrioti mēdza patriotisko noskaņu izkliegt visno-
taļ vienkāršajā, bet vismaz pašu lokā iedarbīgajā sauk-
lī “Mūsu pilsēta – pasaules centrs”. Tīri ģeogrāfiski 
ņemot, protams, lielas kļūdas tur nav. Jo Zemeslode, kā 
zināms izglītotam planētas iemītniekam, ir lodveida kos-
misks objekts, kas ar noteiktu regularitāti apgriežas pati 
ap savu asi un vienlaikus arī riņķo ap savas planētu sis-
tēmas zvaigzni, proti, šajā gadījumā – Sauli (tiesa gan, 
nav zināms, vai kādi citplanētiešu zinātnieki mūsu zvaig-
znei arīdzan piedēvē šādu vārdu, jo Saule, nenoliedza-
mi, ir zemiešu dots apzīmējums). Tādējādi nosacīto “cen-
tru” Zemes bumbas virsmai mēs varētu definēt jebkur.

Un šādā kontekstā lozungs “Ventspils – pasaules centrs” nekādi 
nav nepareizs. Nepareizs tas kļūst tajā gadījumā, ja Ventspils īpašā 
vieta uz globusa tiek raksturota ar kādiem īpašiem mūsu pilsētas 
sasniegumiem dažādās statistikas nozarēs. Piemēram, ka mūsu 
pilsēta ir draudzīgākā ģimenēm visā Latvijā, ka mums ir vislabāk 
“pelnošie” pensionāri, vai arī, kā liecina jaunākais statistikas pār
skats no “Swedbank”, mūsu pilsētā ir visizdevīgākā dzīvošana, 
ja rēķina pēc kopējā mājokļa un pārtikas izdevumu apjoma pret 
vidējiem ienākumiem pilsētā.

Pēc pilsētas domes sniegtās informācijas minētajā “Swedbank” 
pētījumā salīdzinātas divas galvenās sadzīves izmaksu pozīci
jas – izdevumi pārtikas iegādei un mājokļa uzturēšanai – septi
ņās Latvijas pilsētās: Rīgā, Liepājā, Jēkabpilī, Daugavpilī, Ventspilī, 
Valmierā un Jelgavā. Izdevumi aprēķināti četru cilvēku ģimenei, 
pieņemot, ka abi vecāki strādā un saņem pilsētā fiksēto vidējo 
darba algu, ģimene dzīvo 70 m2 lielā dzīvoklī nerenovētā daudz
dzīvokļu namā, un namu apsaimniekošanas maksā tiek iekļauti arī 
maksājumi par veidoto uzkrājumu fondu. Savukārt pārtikas grozs 
veidots, pamatojoties uz rekomendācijām par cilvēkam nepie
ciešamo enerģijas patēriņu un veselīga uztura pamatprincipiem. 
Pētījumā izmantotās produktu cenas noteiktas, apkopojot datus 
no attiecīgās pilsētas lielākajiem lielveikaliem.

Patiesībā nav pat vērts iedziļināties, par cik procentiem tad 
Ventspils “izdevīgums” ir labāks nekā, piemēram, Jēkabpilī vai 
Liepājā. Jo tas ir tikpat iluzors, kā savulaik pilsētas domes publis
ki daudz popularizētais apgalvojums, ka mūsu pilsētā arī pensio
nāriem ir paradīze. Šeit atliek vien parēķināt dažu pilsētas “īpašo 
pensionāru” pensijas apjomu, kas “vidējo slimnieku temperatūru 
slimnīcā”, respektīvi, vidējo pensionāru ienākumu līmeni “pavelk” 
uz augšu tik ievērojami, ka Ventspils rādītāji var droši konkurēt ar 
Vācijas pensionāru saņemto pensiju apjomu. Kā ir patiesībā, mēs 
visi ļoti labi zinām. Tieši tas pats attiecas arī uz dzīvošanas izdevī
gumu. Ja mēs paņemam vienu konkrētu ventspilnieku, kura vidē
jā izpeļņa pēc nomaksātiem nodokļiem sasniedz, teiksim pieticīgi, 
50 tūkstošus eiro mēnesī (neskaitot dažādus bonusus), un simts 
ierindas ventspilniekus ar vidējo izpeļņu 500 eiro, tad pilsētas 
“vidējā izpeļņa” sanāktu 990 eiro. Un tagad “saliekam” šos 990 
eiro pētījumā minētajā 70 m2 dzīvoklī daudzdzīvokļu namā, pie
rēķinām standarta “pārtikas groziņu” un saskaitām procentus, cik 
mēs “vidēji” tērējam...

Jebkurš statistiķis, jebkurš sociologs jums pateiks – statistika un 
aptaujas nemelo. Jautājums ir tikai un vienīgi par skaitļu inter
pretāciju un “pareizu” pasniegšanu sabiedrībai. Tad pēc būtības 
un sūtības korektos skaitļus var sagrozīt tik daudzos un dažādos 
variantos, ka taisnība būs gan vieniem, kas teiks, ka viss ir labi, 
gan otriem, kuri apgalvos, ka viss ir tieši pretēji. Un tas liecina 
vien par mūsu varasvīru, mediju pārstāvju un arī ierindas soctīk
lotāju, komentētāju un viedokļu paudēju atbildību. Atbildību visu 
ventspilnieku priekšā. Vai, pareizāk sakot, šādas atbildības neesa
mību. Protams, savu spalvu uzspodrināšanai mēs varam paziņot, 
ka Ventspilī dzīvošana ir ērtāka, labāka, lieliskāka un izdevīgāka 
par pašu Parīzi, Londonu vai Romu, taču pat paši spalvu spodri
nātāji labi apzinās, kāda ir patiesā situācija, kādas ir īstās algas 
un no kā veidojas “statistiskie skaitļi”. Jautājums vienīgi par pašu 
godaprātu. Un, nenoliedzami, arī par ventspilnieku gatavību noti
cēt kārtējiem meliem, kas balstīti uz statistiskiem rādītājiem. Vai, 
kā joko mediķi, runājam taču par “vidējo pacientu temperatūru 
slimnīcā”. 

maksimums četras ar pusi stundas. Konkursa 
nolikumā arī teikts, ka vienā braucienā prā
mim jāspēj pārvadāt vismaz 100 pasažie
rus, paredzot attiecīgi tikpat daudz sēdvietu. 
Tāpat jāspēj pārvadāt arī vismaz 25 vieglos 
automobiļus vai citus transportlīdzekļus, kā 
arī vismaz viens autobuss.

Joprojām nav skaidrs, vai nākamgad 
būs prāmis uz Sāremā

Sāremā pašvaldība ļoti cer līniju atjaunot 
nākamajā vasarā. Uz to cer arī Ventspils pil
sētas pašvaldība, taču finansiāli šajā projektā 
nevēlas piedalīties, ko brīvosta jau norādījusi 
iepriekš. Kā vienīgo atbalstu šī projekta īste
nošanai brīvosta piedāvā tikai nelielas ostas 
izmaksu atlaides, taču paralēli tas netraucē 
brīvostai lielīties ar to, ka būs prāmja līnija, 
lai gan faktiski tai nav nekādu nopelnu šīs 
idejas realizācijā.  

Prāmju līnija starp Ventspili un Igauniju ir 
slēgta jau 11 gadus. Prāmis līnijā Ventspils 
– Mintu, kuru nodrošināja Igaunijas privā
tās kompānijas “Saaremaa Laevakompanii” 
meitasuzņēmums “SSC Ferries” ar prāmi 
“Scania”, kursēja laika periodā no 2005. līdz 
2008. gadam, taču pienāca globālā ekono
miskā krīze, un līnija tika slēgta. Šajā laikā ar 
prāmi “Scania” šo līniju izbrauca gandrīz 60 
tūkstoši pasažieru. 
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Ziemās un vasarās. Rudeņos un pavasaros. Jebkādos temperatū
ras vai nokrišņu apstākļos Alberts Gūtmanis kopš 2014. gada katru 
rītu apmeklēja Meža kapus, lai noliktu svecīti uz savas dzīvesbiedres 
Veltas kapa. Mīļai piemiņai par kopā nodzīvotiem 60 mūža gadiem 
un pateicībā liktenim, ka tas viņai lēmis atdusēties dzimtenes smil
tājā. Granīta kapakmenī bija iegravēts arī Alberta vārds un dzim
šanas datums, atstājot vietu pēdējam ierakstam. Mēs zinājām, ka 
viņš nebaidās aiziet mūžībā, jo desmit izsūtījuma gados Kemerovas 
apgabalā Sibīrijā bija ar nevainīgu cilvēku nāvi sastapies gandrīz 
katru dienu. Tur līķi pavasaros tikuši sastumti dubļu tranšejās un 
apbērti ar buldozeru. Un Alberts atcerējās – stiprāka par bada sajū
tu bijusi cerība, ka ar viņu tā nenotiks, ka dzīves izskaņā viņam būs 
vieta dzimtās zemes klēpī.

Optimisms Zūru mežsarga dēlam bija ļāvis izdzīvot bada un nāves 
nometnē un atgriezties mājās, ar optimismu pēc darba mūža viņš 
raudzījās brīvās Latvijas nākotnē: “Dzīvot kļūst aizvien labāk un inte
resantāk, no šīs pasaules nekur prom steigties negrasos.” Vēl pavi
sam nesen viņš bija smaidīgs, enerģisks un izpalīdzīgs, apmeklēja 
Ventspils novada politiski represēto valdes sēdes, piedalījās kopīgos 
izbraukumos uz Likteņdārzu, patriotiskos pasākumos pilsētā un rajo
nā. Neviens nevarējām iedomāties, cik ātra un nežēlīga pret viņu 
būs ļauna slimība. 

Kā sīksts lauku zēns viņš izturējis spīdzināšanu čekā un nav node
vis līdzzinātājus, kad kopā ar vienaudžiem pēckara gados Ventspilī 

No Alberta Gūtmaņa atvadoties
 (1928.02.12. - 2019. 04. 09.) 

arestēts par kontrrevolucionāru dar
bību, dzimtenes nodevību un ieroču 
neatļautu glabāšanu. Pretvalstiskums 
izpaudies dažu uz rakstāmmašī
nas drukātu žurnālu izdošanā un ar 
roku zīmētu plakātu izlīmēšanā uz 
žogiem un māju sienām, kuros noso
dīta padomju okupācija, bet maisiņš 
ar patronām un trofeju Parabellum 
puiciskā pārgalvībā pievākts vācu pamestajā automašīnā.  Tikai 
pateicoties fiziskai izturībai un gara spēkam par to izsūtījumā 
nav samaksāts ar dzīvību. Pagājušā gada novembrī “Par seviš
ķiem nopelniem  nacionālās pretošanās kustībā” viņš apbalvots 
ar Viestura ordeni, nesen  saņēmis arī barikāžu dalībnieka nozīmi.

Pēc atgriešanās no Sibīrijas Alberts strādāja dažādās celtniecības 
organizācijās, kopā ar izsūtījuma laiku sakrājot 72 gadus ilgu darba 
stāžu. Pēc pensionēšanās daudz laika veltījis meitai, mazbērniem 
un mazmazbērniem, svētdienās neaizmirstot apmeklēt dievnamu, 
bet darba dienās veikt obligāto nūjošanas distanci piecu kilomet
ru garumā. 

Albertu nevarēja salauzt ienaidnieki, viņš visiem spēkiem centās 
nepadoties vecumam un slimībām. Kā cīnītāju un goda vīru mēs 
viņu vienmēr paturēsim gaišā piemiņā.  

Ventspils novada politiski represēto apvienība
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Turpinot sarunu par mednieku mājiņu, Kokalis uzsver: «Kā 
tur tik nav bijis – Krievijas vēstnieki, politiķi, uzņēmēji. Tad 
tur, protams, tika saskaņotas amatpersonas.»

Viņš uzsver, ka ar ļoti daudzām Latvijas politiskajām partijām 
mednieku mājiņā ir dzerts un runāts. «Ņemot vērā, cik viņam 
[Lembergam] ir labas attiecības ar attiecīgajiem Krievijas die
nestiem, tad nav jautājumu – ko vajag, to tur risina.»

Kokalis neslēpj, ka reiz uz mednieku mājiņu braukuši arī 
cilvēki no prokuratūras. Tā teikt – saskaņot viedokļus.

Viņš atzīmē, ka agrāk Lembergs prokuratūrai esot ļoti 
dāsni palīdzējis. Tā, pēc viņa vārdiem, Arvīds Kalniņš, kas 
pašreiz ieņem Ģenerālprokuratūras virsprokurora amatu 
Krimināltiesiskajā departamentā, esot ar Lemberga palī
dzību ticis pie dzīvokļa. Kokalis neslēpj, ka arī pats paudis 
pateicību par Lemberga labvēlību: «Kā prokurors pats reiz 
gāju tribīnēs dienā vismaz kādas reizes piecpadsmit viņu 
atbalstīt.» Uz jautājumu, vai joprojām, viņaprāt, prokuratū
rā jūt šo ietekmi, viņš atzīmē: «Vairs uz mednieku mājiņu 
nebraucu. Mani tur nelaiž.»

Uz jautājumu, vai prokurori ir braukuši pie Lemberga uz 
mednieku mājiņu, kad tika ierosināts kriminālprocess pret 
Lembergu, Kokalis atbild: «Ir braukuši saskaņot viedokļus. Ne 
tie, kas paši izmeklē, bet brauca ģenerālprokurori un ģene
rālprokurora vietnieki.» 

Kokalis stāsta, ka arī pirmais VID ģenerāldirektors Andrejs 
Sončiks tika saskaņots Lemberga mednieku mājiņā.

Tolaik viens no ministriem esot atvedis Lembergam 
Sončiku ar jautājumu: «Vai var šādu cilvēciņu ņemt?»

Sončiks 1996.gadā tika iecelts par VID ģenerāldirektoru.
«Pēc tam, kad Sončikam tas čoms atnāca, VID mainījās 

– [tur tika izveidota] ļoti negodprātīga [darba] organizācija,» 
uzskata Kokalis.

Uz jautājumu, vai, viņaprāt, dienestā šāda darba organi
zācija ir saglabājusies, viņš pauž: «Domāju, ka jā.» Kokalis 
arī neslēpj, ka nesen ticies ar esošo VID ģenerāldirekto
ri Ievu Jaunzemi. Uz jautājumu, par ko bijusi saruna, viņš 
atzīmē: «Par nodokļiem. Izstāstīju par blēžiem – arī to pašu 
Sončiku.» Viņa Kokalim esot ieteikusi doties uz KNAB: «Pati 
nevēloties izmantot iekšējos resursus, lai pārbaudītu infor
mācijas patiesumu.»

Kokaļa ieskatā, Jaunzeme nav slikta darbiniece, tik «ierēd
nis līdz pašam kaulam».

«NACIONĀĻI LEMBERGAM IR VECI DRAUGI 
NO SENSENIEM LAIKIEM»

Tikmēr, runājot par to, kuras, pēc Kokaļa domām, ir parti
jas, ko atbalsta Lembergs, viņš uzsver: «Būdams Nacionālās 
apvienības partijas ideoloģijas piekritējs, nekad par viņiem 
neesmu balsojis. Nacionāļi Lembergam ir veci draugi no sen
seniem laikiem.»

«Raivi Dzintaru gan nepazīstu. Imants Parādnieks man ir 
licis kāpnes un taisījis kamīnu. Bet tie, kā saka, vecbiedri – 
viņi ir pie viena galda sēdējuši [ar Lembergu], viņiem visiem 
ir maksāts,» norāda Kokalis.

Viņaprāt, “Vienotība” šobrīd nevarētu būt Lemberga ietek
mē. Tāpat Kokalis uzskata, ka Artusa Kaimiņa un Jāņa 
Bordāna vadīto partiju Lembergs nespēj ietekmēt.

SASKAŅA – AR TO VIŅŠ DRAUDZĒJIES VIENMĒR 
Jāskatās, kas ir Saskaņas dibinātājs – [Jānis] Urbanovičs. 

Urbanovičam pats naudu vedu. Pie Saeimas stāvēju nosa
lis. Man kādus 10 000 [latus] Lembergs iedeva. Parasti neva
dāju naudu, bet toreiz bija pa ceļam uz Rīgu.»

«Manā klātbūtnē reiz Lembergs ir lamājis Latvijas prem
jerministrus «matam». «Matam» krieviski māca viņus, kas 
jādara. Nesaukšu ministru vārdus, viņi vēl dzīvi. Bija sapul
ce ar ārzemniekiem, un pēc sarunas ar premjeru viņš lie
līdamies teica – atvainojiet, ar premjeru runājos,» atmiņās 
dalās Kokalis.

Viņš norāda, ka tā Lembergs arī ar Andri Šķēli mēģinā
jis rīkoties. «Šķēle viņam bija teicis – «ej un pats strādā», 
ka Lembergs nemācīs ik pirmdienu, kas jādara un kādi liku
mi jāpieņem.» Kā Kokalis apgalvo, Lemberga iesaiste valsts 
politikā bija – «partijas tika sodītas, nauda iesaldēta, netika 
maksāts, kamēr nepieņēma Lembergam vajadzīgo likumu».

Tāpat Kokalis atzīmē: «Pats esmu bijis viņa [Lemberga] 
partijas biedrs. Viņš finansēja sociāldemokrātus, LNNK, parti
ju Latvijas ceļš – gandrīz visas partijas.»

BRĪDIS, KAD LATVIJĀ LEMBERGS PALIKA 
TIK IETEKMĪGS

«Parādījās valūtas atskaitījumi, kuri nogūlās ārpusbudže
ta līdzekļos – ar tiem līdzekļiem viņš varēja darīt, ko grib.»

Valentīns Kokalis par slepenām sarunām Lemberga 
mednieku mājiņā un partiju kontroles aizkulisēm

«Ietekmīgs viņš palika tad, kad bruka Padomju Savienība. 
Pat pirms brukšanas, kad Latvijā, tai skaitā Ventspilī, parādī
jās Vides aizsardzības klubs. Tolaik tur darbojās Ģirts Valdis 
Kristovskis un citi cilvēki, kas bija gatavi gulties uz slie
dēm un cīnīties, lai nepieļautu vides saindēšanu ar ķīmiju, 
kas varētu tikt ievesta no Krievijas Ventspilī,» stāsta Kokalis.

Pēc viņa novērojumiem, Lembergs šo ideju «uzķēra». 
«Viņš ar tautas atbalstu brauca uz Maskavu, gāja pie Jurija 
Lužkova un pārējiem. Viņš draudēja, ka Ventspils aiztai
sīs ostas, lai Krievija dod naudu medicīnai, lai dod valūtas 
atskaitījumu. Tad parādījās valūtas atskaitījumi, kuri nogū
lās tā saucamajos ārpusbudžeta līdzekļos un ar ārpusbudže
ta līdzekļiem Lembergs varēja darīt, ko grib,» stāsta Kokalis.

«Ārpusbudžeta līdzekļi bija valūtā, dolāros, kas tika iekasē
ti no uzņēmumiem, kuri strādā vairāk vai mazāk godīgi. Vai 
negodīgi. Drīzāk negodīgi. Ārpusbudžeta līdzekļi pilsētai bija 
lielāki nekā Latvijas budžets 1990.gados.

Jūs varat iedomāties, kā ar šo naudu varēja manipulēt 
– dibināt jaunas partijas, pirkt avīzes, dibināt masu medi
jus,» bilst Kokalis.

«Atceros, ka Kristovskis toreiz nebija domē, bet izpildkomi
tejā (precizējums: runa ir par Ventspils pilsētas tautas depu
tātu padomi – red.), un Lembergs bija izpildkomitejas priekš
sēdētājs. Toreiz deputāti viņam prasīja, lai iedod atskaiti 
par ārpusbudžeta līdzekļiem, taču Lembergs neiedeva. Tā 
Kristovskis nedabūja no viņa atskaiti, kur tā nauda izlietota.»

«Tikmēr par šiem līdzekļiem tika dibināti kopuzņēmu
mi. Viņš, privātais cilvēks, nopērk iekārtas. Pēc kāda laika 
tās iekārtas tiek pārdotas –, iespējams, vēl šodien par 
lētu naudu. Tādā veidā tika uzbūvēts kokapstrādes uzņē
mums. Tad tika Ventbetons uzbūvēts. Visas šīs betona iekār
tas tika nopirktas par pilsētas ieguldījumu – par ārpusbudže
ta līdzekļiem –, pēc tam tika atkal privatizētas,» saka Kokalis.

«Un tā viņam parādījās nauda – ļoti liela nauda. Un liela 
nauda cilvēkam rada ilūziju, ka viņš ir dievs. Un tad nevajag 
nevienu ne klausīt, ne uzklausīt.»

«Sākotnēji viņš it kā radīja komandu,» par to, kā viņš pats 
iesāka pārstāvēt Lemberga intereses, komentē Kokalis.

«Lembergs radīja komandu, kura ar padsmit cilvēkiem 
katru pirmdienu tā saucamajā ovālajā zālē apsprieda visā
dus jautājumus. Katram bija tiesības izteikties par katru 
jautājumu, taču lēmumu pieņēma viens. Lembergs sūtī
ja šos padsmit cilvēkus uz sarunām ar uzņēmējiem Latvijā 
un ārpus tās. Un tad šie cilvēki tā kā smējās – a, kur tad 
Aivars? Šie atbildējuši – Aivars atsūtīja mūs, lai varam paru
nāt. Uzņēmēji atkal – a, ko mums ar jums runāt, ja lēmumu 
pieņems viņš, nevis jūs?» situāciju apraksta Kokalis.

Kokalis neslēpj, ka viņam nebija pa prātam tas, ka 
Lembergs izmantoja kopējos naudas resursus savām 
vajadzībām.

«6% atskaitījums no visa tranzīta, kas bija viņa rīcī
bā, Lembergs deva, kam gribēja, un nevienam neatskaitījās.»

Kokalis stāsta, ka ir uzdevis Lembergam jautājumu, 
kur viņš liek visus šos līdzekļus – tā taču «baigā nauda». 
«Domājat, viņš man kaut ko atbildēja? Turklāt naudas 
summa no tranzīta līdzekļiem palika arvien lielāka un lielā
ka,» atzīmē Kokalis.

Tāpat viņš atceras, ka viens no lielākajiem konfliktiem 
ar Lembergu viņam bijis Pedofilijas skandāla laikā, kad no 
Lemberga kontrolētajiem medijiem tika izplatītas, kā viņš 
saka, «baumas» par Valdi Birkavu.

«Nu man ir neērti, ka esmu finansējis un piedalījies 
baumu izplatīšanā. Birkavu nekad neesmu uzskatījis par 
pedofilu – es viņu pazīstu vēl no Padomju laikiem.»

Kokalis norāda, ka bijis neapmierināts, ka Lembergs, nesa
skaņojot viedokļus, pauž savu nostāju medijos visu vārdā. 
«Mēs sapulcējāmies sanāksmē, un es teicu – tā taču nedara, 
tā mūsu kopējā nauda un arī visi masu mediji kopā pieder. Ja 
tu pieņem tādu lēmumu, tad vajag kaut kādā veidā saskaņot 

ar pārējiem īpašniekiem, nevis runāt vienam pašam pa visu 
valsti tādas lietas.»

«Lembergs esot man prasījis, kā tad atrisināt šo lietu?» 
Kokalis atzīmē, ka esot piedāvājis saskaitīt akciju daļas, kuras 
kam pieder, un pēc tam balsot. Lembergs jau sākumā esot 
bijis skeptisks, tomēr Kokalis atceras, ka pat Lemberga biedrs 
Oļegs Stepanovs, kas uz sanāksmēm nenāca, bet savu balsi 
automātiski nodevis Lemberga pārvaldībā, esot Kokalim 
piekritis.

Lembergs – labi, lai Valentīns izstrādā nolikumu, stāsta 
Kokalis. «Tā tas nolikums man vēl mājās mētājas. Es viņu 
izstrādāju, atdevu kopijas Kristam Skujam, kas bija komisi
jas vadītājs, bet viņš esot teicis – Aivars paskatījās, saplē
sa un iemeta miskastē. Tas bija viens no soļiem ceļā uz 
nesaskaņām.»

Tikmēr nākamais negaidītais paziņojums, ka Valentīns 
Kokalis kandidēs Ventspils mēra amatam esot bijis, kā 
Kokalis saka, «muļķība no viņa puses».

Pēc Kokaļa stāstītā, viņš ar saviem partneriem braucis no 
Anglijas konferences, kas bijusi saistīta ar naftas nedēļām. 
«Vienā brīdī [Olafs] Berķis man saka – klausies, Valentīn, 
tuvojas pilsētas vēlēšanas, tas Lembergs mums ir apnicis. 
Ej par mēru.»

«Mēs pasmējāmies, vakarā vēl labi atzīmējām. Tikmēr 
nākamajā rītā,» Kokalis stāsta, «saņēmu zvanu no medijiem 
ar jautājumu – ienākušas ziņas, ka jūs par mēru startējat. Vai 
tā ir taisnība? Es pusmiegā saku: nu, jāpadomā, varbūt. Un 
tā tas iegāja presē.»

«Tajā pašā dienā viņš [Lembergs] sasauca visus piecpad
smit cilvēkus uz sanāksmi un saka, kas tas ir? Ko darīsim? Kas 
tas Valentīns nopietni domā, ka viņš ies par mēru?»

Par Lemberga vienpersonisko varu Kokalis atceras arī 
laikā, kad bijis “LatRosTrans” valdes priekšsēdētājs. «Ne 
ar vienu nesaskaņojot, Lembergs no padomes locekļu 
amata atbrīvojis Igoru Skoku, bet Skoks to uzzinājis, izla
sot avīzē,» stāsta Kokalis.

Kokalis uzskata, ka Lembergs izmanto finansiālus uzbru
kumus, lai vairotu savu ietekmi. Pēc viņa teiktā, tas iedarbo
joties, un kā piemēru viņš stāsta gadījumu ar Jāni Blaževiču.

«Vienā no sanāksmēm tiek uzaicināti visi “Ventbunkera” fak
tiskā labuma guvēji, izņemot Blaževiču. Es jautāju – kur tad 
Blaževičs?» Pēc Kokaļa paustā, Lembergs esot teicis – pagai
di, mēs tagad izskatīsim šo gada pārskatu, fiksi sadalīsim 
naudu, un Blaževičs būs pēc tam, te būs otrs pārskats.

«Kāda starpība starp vienu vai otru? Lembergs esot atbil
dējis, ka viņam nepatika, ka Blaževičs «čakarējis» privati
zācijas procesu, kas viņam nav pa prātam, tāpēc arī ir šāds 
lēmums,» stāsta Kokalis.

Summa esot dalīta ar pārējiem, kamēr Blaževičs pazaudē
ja vērienīgu naudu summu, atzīmē Kokalis.

«Viens budžets ar peļņu, bet otrā tādas peļņas nav. 
Blaževičam izstāstīju. Viņš neteica nevienu pašu vārdu. 
Nevienu. Noklusēja. Tāds gudrs kompartijas cilvēks. Viņš 
zināja, ka būs skandāls, būs nepatikšanas, būs tas, ka vis
pār var izlidot ārā, tad viņš labāk piecieta to miljonu. Es jau 
viņam pretī nerunāju.»

«Aivara Lemberga spēks ir manāmi zudis. Ja salīdzina ar 
[trīsgalvainu] pūķi, tad divu galvu vairs nav, ir palikusi viena 
– viņa paša. Lembergam vairs nav ietekmes, kas reiz bijusi,» 
uzskata Kokalis.

«Ņemsim par piemēru jaunā Latvijas prezidenta Egila 
Levita inaugurāciju šogad. Kur tad bija hūte? Tas liecina, ka 
valstī kaut kas tomēr mainās. Šķiet dīvaini, ka cilvēks, kas 
apsūdzēts smagos noziegumos, un droši vien jau pamatoti, 
citādi tiesa jau sen būtu attaisnojusi, tiekas ar valstsvīriem. 
Tikmēr valstsvīri dod viņam roku, lai sasveicinātos. Var jau 
tikties, bet dot roku – tas tomēr ir čomiski,» komentē Kokalis.

Kokalis uzskata, ka pie esošā Latvijas prezidenta Lembergu 
neapžēlos, ja spriedums būs cietumsods.

Tāpat, viņaprāt, Ģenerālprokuratūras vadītājs mainī
sies pēc nepilna gada. «Pie šī premjerministra neticu, ka 
Lembergs var cerēt uz sev labvēlīgu iznākumu». Kā vienīgo 
izeju Lembergam Kokalis saredz uzvaru nākamajās vēlēša
nās. «Tad var nomainīt visus un viss būs kārtībā.»

«Kā «oligarhu sarunās» teica – ieliec savu prezidentu X 
stundai, kad tevi vajadzēs amnestēt. Tomēr pagāja laiks, 
Vējonis aizgāja un viņam tas nav jādara,» atzīmē Kokalis.

Tikmēr «oligarhu sarunu» parlamentārās izmeklēšanas 
komisiju un tās atzinumu Kokalis vērtē: «Kāda varētu būt 
komisija, ja teju visas partijas tika finansētas no oligarhiem? 
Kādus tur vēl citus rezultātus gaidīt?»

Kokalis uzskata, ka Šķēle un Šlesers ir ļoti labi uzņēmē
ji. Tikmēr par Lembergu: «Viņš nav uzņēmējs. Tas ir cilvēks, 

 turpinājums 4. lpp.
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Jāatrod līdzekļi pabalstu 
un pensiju piegādei
Ministru prezidents Krišjānis Kariņš 
uzdeva labklājības ministrei Ramonai 
Petravičai un satiksmes ministram 
Tālim Linkaitam kopīgi rast risināju
mu valsts pensiju, pabalstu un atlī
dzību piegādes izmaksu sadārdzināju
ma kompensēšanai. “Latvijas pasta” 
maksa par piegādi dzīvesvietā turp
māk būs 4,88 eiro, bet no 2021. gada 
– 5,28 eiro. 

Levits steidz sakārtot 
demokrātijai svarīgus 
jautājumus  
Valsts prezidents Egils Levits aicinājis 
Saeimu vēl šogad atrisināt jautājumus 
par sabiedrisko mediju un politisko 
partiju finansēšanu, izglītības un zināt
nes izaugsmi, ekonomisko noziegumu 
apkarošanu, vienlaikus kāpinot likum
došanas kvalitāti.  Viņaprāt, ir izšķiro
ši svarīgs brīdis mediju telpas sakārto
šanai, no kuras ir atkarīga demokrātija 
mūsu valstī.

“Rīgas satiksmes” 
izsaimniekotājus vēlas 
saudzēt
Rīgas vicemērs Vadims Baraņņiks, kurš 
tagad ir atbildīgs arī par pašvaldības 
SIA “Rīgas satiksme”, arī pēc advokātu 
biroja SIA “Novius” pārliecinoši snieg
tā atzinuma par uzņēmuma nesaim
niecisko rīcību tomēr noliedz, ka būtu 
adekvāti tiesā prasīt piedzīt miljoniem 
eiro nodarītos zaudējumus no uzņēmu
ma bijušajiem valdes locekļiem. 

Būvnieku kartelī 
ap 100 būvprojektu
“Būvnieku karteļu lietā” Konkurences 
padome izmeklē apmēram ar 100 
dažādiem būvobjektiem saistīto doku
mentāciju, ziņoja LTV raidījums “De 
Facto”. Iespējamās nelikumīgās vieno
šanās savā starpā slēgusi virkne lielāko 
un zināmāko Latvijas būvuzņēmumu. 
Tā rezultātā nodokļu maksātāji, vistica
māk, krietni pārmaksājuši par būvēm, 
ko godīgas konkurences apstākļos būtu 
iespējams uzbūvēt lētāk.

“Normālai dzīvošanai” – 
1500 eiro
Arī šogad turpinājusi augt naudas 
summa, ko iedzīvotāji uzskata par 
“normālai dzīvei” nepieciešamu, lie
cina pētījumu aģentūras SKDS veiktās 
aptaujas dati. Summa sasniegusi teju 
1500 eiro, būtiski pārsniedzot pērnā 
gada rezultātu, sasniedzot vēsturiski 
augstāko rezultātu.

Konkursa  kārtībā aicina darbā

DOKERUS
Prasības kandidātam:
• Vidējā izglītība; • Autovadītāju tiesības B kategorija; • Traktortehnikas tiesības;

Par priekšrocību tiks uzskatīts:
• Darba pieredze uz ostas tehnikas; • Darba pieredze vilcienu sastādītāja amatā.

Mēs piedāvājām:
• Maiņas darbu, vidējā stundas likme no 4,40 EUR līdz 7 EUR plus piemaksas par nakts un svētku dienu darbu;
• Visas sociālās garantijas – veselības apdrošināšana, papildus dienas pie atvaļinājuma u.c.

TRANSPORTA STRĀDNIEKUS
Prasības kandidātam:
• Vidēja izglītība; • Autovadītāju tiesības B kategorija;

Par priekšrocību tiks uzskatīts:
• Darba pieredze uz ostas tehnikas; • Traktortehnikas tiesības C kategorija.

Mēs piedāvājām:
• Maiņas darbs, stundas likme no 4,10 EUR  plus piemaksas par nakts un svētku dienu darbu;
• Visas sociālās garantijas – veselības apdrošināšana,  papildus dienas pie atvaļinājuma u.c.

Tālr. 25406336, CV un pieteikumus sūtīt „Personāla daļai” līdz 30.09.2019. pa pastu Ventspils, Dzintaru 22, 
LV3604 vai epastu: vadims.krumins@kalijaparks.lv

Vien. reģ. Nr. 41203055483

kas joprojām izmanto pašvaldības un valsts 
resursus. Šie divi cilvēki jau sen [tos] neiz
manto.» Atšķirība starp šiem kungiem, pēc 
Kokaļa domām, ir tāda: «Šķēle ir vadījis 
valsti premjerministra amatā, Šlesers vadī
jis ministrijas. Tikmēr Lembergs to publis
ki nekad nav uzņēmies. Viņš ir teicis – mēs 
būsim tie, kas stāvēsim un kustināsim, kam
dēļ mums priekšā jāiet?»

Kokalis norāda, ka Šķēli pazīstot labāk 
nekā Šleseru – esot kopā strādājuši pie pro
jektiem. «Varu teikt visu labāko salīdzināju
mā ar Aivaru. Aivaram bija uz galda viskija 
pudele – visi pilnā un, lietojot slengu, spriež 
par lietām. Pie Šķēles dzeramā nekad nebi
ja. Pēc tam, kad beidzām runāt, pats aizgā
ja projām – ja gribat, iedzeriet. Lai viņš pats 

Valentīns Kokalis par slepenām 
sarunām Lemberga mednieku mājiņā 
un partiju kontroles aizkulisēm
 turpinājums no 3. lpp. tur sēdētu un runātu par biznesu, un dzer

tu? Nekad,» atmiņās dalās Kokalis.
Tikmēr par Šleseru viņš stāsta: «Tas atkal 

tāds nekaunīgs un uzstājīgs. Viņš tev pa 
nakti piecas sešas reizes zvanīs. Ja man kāds 
dienā zvana vairāk par piecām sešām rei
zēm, es uzskatu, ka viņš ir slims. Normāls 
cilvēks atsūta īsziņu.»

Par Lemberga krimināllietas gaitu 
Kokalis atzīmē: «Kad es sākumā gāju 
kā liecinieks, kā cietušais, uztvēru 
to visu nopietni. Pēc tam sapratu, ka tā ir 
tikai ampelēšanās.»

Uz visām krimināllietām Kokalis neesot 
bijis, tikai uz savu epizodi. «Tas noziegums, 
kurā viņu vaino attiecībā uz manu epizodi, 
arī «maksā», ja nemaldos, līdz septiņu gadu 
brīvības atņemšanu par kukuļa izspiešanu. 
Man šķiet, ka viņam kaut kādus sešus arī 

prasa. Tā ir viena epizode, kas manā dzīvē 
aizņēma pusstundu. Kādas problēmas to 
izskatīt?»

«Viens apsūdzētais, viens cietušais, kādi 
četri liecinieki un kaudze ar dokumentiem, 
kas pierāda, ka Lembergs saņēmis naudu 
no visām pusēm,» savu skatījumu pauž 
Kokalis.

Kokalis atklāj, ka dažas dienas pirms 
Lemberga apcietinājuma, kas bija 2007.
gadā, notikusi tikšanās Ugāles pirtiņā. «Tad 
viņu arestēja, un mēs vairs neesam tiku
šies.» Viņš piebilst – šis Lembergs nav vairs 
tas, kas bija deviņdesmitajos. «Bailes, ka 
viņam kāds ko atņems, nozags, padarījušas 
viņu par bezgala vientuļu cilvēku – viņam 
pat nav ar ko parunāties.» 

Simona Šjadīte, 
BNN
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cākiem, tā skolniekiem un studentiem 
aktuāls ir jautājums par braukšanas 
maksas atvieglojumiem pilsētas sabied-
riskajā transportā. Kādas atlaides izglīto-
jamiem ir spēkā Ventspils pilsētā?

Atlaides skolēniem un studentiem 
pilsētas sabiedriskajā transportā

A 
tlaide 100% apmērā Ventspils 
sabiedriskajā transportā pienā
kas bērniem līdz 3 gadu vecu
mam ieskaitot.  Iegādājoties 
vienreizējo braukšanas biļeti, 

viņiem tiek izsniegta tā dēvētā nulles biļe
te. Arī vidusskolēniem, kuru deklarētā dzī
vesvieta atrodas Pārventā, bet mācību ies
tāde Ventas kreisajā krastā, tiek nodro
šināta bezmaksas skolēna mēnešbiļete. 
Iegādājoties vienreizējo biļeti, atlaide nav 
spēkā un jāmaksā pilna biļetes cena.

Atlaide 90% apmērā, iegādājoties vienrei
zējo braukšanas biļeti un pārvietojoties jeb
kurā pilsētas maršrutā, pienākas pirmsskolas 
izglītības iestāžu audzēkņiem; Ventspils pil
sētā deklarētajiem bāreņiem un bez vecā
ku gādības palikušajiem bērniem, kuri atro
das audžuģimenēs, aizbildnībā līdz 18 gadu 
vecuma vai līdz 24 gadu vecuma sasnieg
šanai, ja tie turpina mācības klātienē vis
pārējās vai profesionālās izglītības iestādē, 
koledžā vai augstskolā pilna laika studiju 
programmā; pilsētā deklarētajām daudzbēr
nu ģimenēm (gan vecākiem, gan bērniem), 

kurās ir 6 vai vairāk bērni līdz 18 gadu vecu
mam (arī aizbildnībā esoši vai audžuģimenē 
ievietoti bērni) vai līdz 24 gadu vecumam 
(arī aizbildnībā vai aizgādībā esoši bērni), ja 
tie turpina mācības klātienē vispārējās vai 
profesionālās izglītības iestādē, koledžā vai 
ir pilna laika klātienes studējošie augstsko
lā Ventspilī. Atlaide ir spēkā, iegādājoties 
mēnešbiļeti.

Atlaidi 75% apmērā  piemēro pilsētā dek
larētajiem Ventspils vispārējās izglītības ies
tāžu un profesionālās izglītības iestāžu klā
tienes audzēkņiem.

Mēnešbiļeti ar 50% atlaidi  var iegādā
ties Ventspilī deklarēto daudzbērnu ģime
ņu vecāki, kuru ģimenē ir 3 – 5 nepilngadīgi 
bērni (arī aizbildnībā esoši vai audžuģime
nē ievietoti bērni) vai bērni vecumā līdz 24 
gadu vecuma sasniegšanai (arī aizbildnī
bā vai aizgādībā esoši bērni), ja tie turpina 
mācības klātienē vispārējās vai profesionālās 

izglītības iestādē, koledžā vai 
ir pilna laika klātienes studē
jošie augstskolā Ventspilī.

Dokumentus, kas dod tie
sības iegādāties mēnešbiļe
ti ar atlaidi, izsniedz mācī
bu iestāde vai Sociālais die
nests. Kā informē pašvaldī
bas SIA “Ventspils reiss”,  tā 
kā pilsētā uzsākta pāreja uz 
elektroniskajām mēnešbiļe
tēm, papildus nepieciešams 
brīvā formā rakstīts iesnie
gums mēnešbiļetes izgata

vošanai un foto digitālā formātā. Iesniegumu 
un foto var sūtīt uz e – pastu andris.otto@
ventspils.lv vai nodot autoostas kasē. Mācību 
iestādes vai Sociālā dienesta izsniegtā izzi
ņa jāuzrāda autoostas kasē biļetes iegādes 
brīdī.

Atlaides ir arī braucieniem pilsētas marš
rutos nr.1, nr.9, nr.11, nr.12 un nr.13, kas 
iziet ārpus pilsētas teritorijas. Šajos marš
rutos, papildus valsts noteiktajām atlaidēm, 
bez maksas var braukt, uzrādot arī bāreņa 
vai politiski represētās personas apliecību. 
Savukārt daudzbērnu ģimenēm, kurās aug 3 
vai vairāk bērnu vecumā līdz 18 gadiem, kā 
arī pilngadīgas personas, kuras nav sasnie
gušas 24 gadu vecumu, ja tās iegūst vispārē
jo, profesionālo vai augstāko izglītību, uzrā
dot 3+Ģimenes karti, bērniem (jauniešiem) 
vienreizējās biļetes iegādei tiek piešķirta 
atlaide 90% apmērā, bet vecākiem – 50% 
apmērā. 
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Liepājā ceturtie
BK “Ventspils” noslēdzis dalību pir

majā pirmssezonas pārbaudes turnī
rā Liepājā, kurā noslēgumā ierindojās 
ceturtajā vietā. Trīs spēlēs ventspilnieki 
uzvarēja tikai vienā mačā.

Eiropas čempionātā – 
devītie

Eiropas čempionātā kikboksā bēr
niem, kadetiem un junioriem Ventspils 
sporta klubs “Favorīts” sportists Daniels 
Likovs U17 vecuma grupā svara kate
gorijā līdz 69 kg un Maiks Gasanovs 
un Danils Galkins U15 grupā līdz 57 kg 
ieguva devīto vietu “light contact” un 
“kick light” disciplīnās.

Aijeguns uz četriem gadiem 
Šveicē

Nu jau bijusī FK “Ventspils”  zvaigzne 
– nigēriešu futbolists Tosins Aijeguns 
ir oficiāli parakstījis līgumu ar Šveices 
superlīgas klubu “Zurich”. Klubs infor
mē, ka līgums ar rezultatīvo nigērieti ir 
noslēgts uz četrām sezonām. Šosezon 
Latvijas čempionātā T.Aijeguns guva 11 
vārtus un joprojām ir līgas labākais vārtu 
guvējs.

Bronza Latvijas čempionātā
Latvijas čempionātā petankā 

dubultspēlēs vislabāk no ventspilnie
kiem veicās vīru komandai, kuras sastā
vā spēlēja uz maiņām trīs vīri – Raido 
Blumbergs, Andris Padrevics un Nauris 
Bogdanovičs. Šī komanda izcīnīja bron
zas godalgas. No Ventspils koman
dām labāko rezultātu dāmu konkuren
cē ceturtās palika Agita Puriņa un Aija 
Rudzīte.

LFF kausa finālā mājinieki 
paliek septītie

Olimpiskā centra “Ventspils” lauku
mos notikušajā Latvijas Futbola federā
cijas kausa izcīņas finālsacensībās U12 
grupā mājinieki ventspilnieki palika 7. 
vietā, kamēr par turnīra uzvarētājiem 
kļuva “Metta” kluba jaunā paaudze.

Pilsētas čempionātā uzvar 
VeA futbolisti

Ventspils pilsētas čempionātā fut
bolā par uzvarētājiem kļuva Ventspils 
Augstskolas komandas spēlētāji. Par 
čempioniem kļuva Sergejs Zikovs, 
Vitālijs Petkevičš, Aleksejs Soleičuks, 
Toms Rubezis, Aleksandrs Vlasovs, Arturs 
Soņecs, Dmitrijs Kovaļovs, Vladimirs 
Isajevs, Aleksandrs Baturinskijs, Sergejs 
Ciganovs un Aleksandrs Novožilovs.

Aicina uz bezmaksas 
nodarbībām

Reņķa dārzā atsāksies bezmaksas 
skriešanas un nūjošanas nodarbības, 
uz kurām aicināti piedalīties visi vents
pilnieki. Reņķa dārzā skriešana notiks 
25.septembrī un 2. oktobrī plkst. 18.30. 
Jūrmalas parkā nūjošana notiks 18. un 
25.septembrī plkst. 18.30. Pieteikšanās 
pie treneres Lindas Eizenbārdes pa tālr. 
26139312 vai epastā nujoventspils@
gmail.com.

SPORTA ĪSZIŅAS
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jau pierasti mūsdienu dzīves elementi. 
Kur gūt diennaktī vēl tik nepieciešamās 
pāris stundas? Ventspilnieks.lv apkopoja 
psihologu ieteikumus, kā pareizi organi-
zēt savu dzīvi, un tādējādi salikt laiku pa 
plauktiņiem.

Kā padarīt dienu garāku

V 
iena no visizplatītākajām kļū
dām, kuras dēļ velti šķiežam 
laiku un spēkus, ir tas, ka neesam 
sev izvirzījuši konkrētu uzdevu
mu. Tas ir svarīgi, jo  konkrēts 

mērķis ir galvenais panākumu nosacījums 
ikvienā lietā. Tāpēc, ķeroties pie jebkura 
darba, jāizvirza sev virsuzdevums, bet pēc 
tam jānosaka iecerētā izpildes starpposmi. 
Kad darbības plāns sastādīts, jākoncentrējas 
uz pašu svarīgāko un steidzamāko. Nedrīkst 
ļaut uzmanībai novērsties uz sīkumiem. 
Koncentrēšanās uz galveno palīdzēs ātrāk 
tikt galā ar svarīgām lietām un gūt apmieri
nājumu no padarītā un jau pēc tam var ķer
ties pie nākamā uzdevuma. Ja pašam sevi 
visu laiku jāskubina un darbs tiek veikts tikai 
pienākuma sajūtas dēļ, nervu sistēma var 
ātri vien saiet grīstē. 

NEAIZMIRST PAR LAIKA RĀMJIEM
Nākamais veiksmīgas darbības obligātais 

nosacījums – strikti noteikt reālu konkrē
tā uzdevuma izpildes laiku. Tas jāievēro bez 
atrunām. Tikai tā var izvairīties no darbu kal
niem, steigas un zemas kvalitātes rezultā
ta. Nekādā gadījumā šodien ieplānotās lie
tas nedrīkst atlikt uz rītu. Taču tas nenozīmē, 
ka nedrīkst atslābināties, pievērst uzmanību 
kam citam. Pauzes ir vajadzīgas, taču arī atel
pu var padarīt maksimāli noderīgu. Ja esat 
noguris, tā vietā, lai apsēstos pie televizora, 
labāk iziet nelielā pastaigā – ar suni, bērniem 
vai vienam. Var arī izlaist līkumu ar divriteni. 
Tā spēku līdzsvars ātrāk atjaunosies, un ener
ģijas lādiņš būs pietiekams, lai iesākto varē
tu turpināt. 

SVARĪGIE SĪKUMI
Katru darbošanās jomu jācenšas apvienot 

ar kaut ko sirdij tīkamu jeb, kā saka psiho
logi, pozitīvu emociju papildu avotu. Īpaši 
svarīgas pozitīvās emocijas ir, veicot mono
tonu un it kā neredzamu darbu. Piemēram, 

mazgājot traukus, var ieslēgt sev patīkamu 
mūziku, bet, darbojoties ar putekļsūcēju vai 
slotu, iztēloties, ka vienlaikus tā ir arī vingro
šana. Jebkurā, pat sākotnēji šķietami ne ar 
ko neievērojamā darbā jācenšas atrast patī
kamus momentus. 

Lai sīkumi nekaitinātu, bet radītu komfor
ta sajūtu, tiem jāatvēl sava noteikta vieta. 
Nepatīkami taču, kad, meklējot, kur noliktas, 
piemēram, brilles vai piezīmju grāmatiņa, 
tiek pārmeklētas malu malas, laiks iet, gara
stāvoklis bojājas, un darbam tik nepiecieša
mais garīgais līdzsvars tiek zaudēts. 

PRECIZITĀTE
Radiniet sevi būt punktuālam. Pirms ķeras 

pie darba, jānoskaidro, kas, kad un kur jāiz
dara. Sistemātiski kavējot nodarbības, lek
cijas vai darbu vai, gluži pretēji, ierodoties 
pārāk agri, tā tiek zaudēts ne tikai daudz 
laika un spēka, bet arī profesionālā reputāci
ja. Vēl noteikti jāiemācās uzmanīgi uzklausīt 
sarunu partnerus. Parasti tas palīdz gūt infor
māciju no pirmavotiem un bez liekas laika 
tērēšanas. Laika taupīšanas nolūkam un lai 
labāk veiktu ieplānoto der izmantot jebkuru 
iespēju. Piemēram, gaidot transportu, brau
cot vai pastaigājoties, var pārdomāt visas 
paredzamā darba uzdevuma detaļas. Arī tas 
ļaus ietaupīt uzdevuma izpildes laiku un uzla
bos rezultātu.

JĀATPŪŠAS AR PRĀTU
Vēl jāiemācās atbrīvoties no stresa, kas 

tāpat ietaupīs laiku, jo darbdienas laikā to 
nevajadzēs izšķiest dažādiem pārdzīvoju
miem un centieniem ieiet ritmā. Jebkurā 
izdevīgā brīdī un vietā jāapsēžas, jāaizver 
acis, dziļi un lēnām jāelpo, izdarot ļoti garu 
izelpu. Jāiztēlojas, ka esat jūras malā, prie
žu mežā vai ziedošā pļavā. Vakarā pēc darba 
ieteicama silta vanna ar jūrassāli un aromā
tiskajām eļļām. Vēl ļoti svarīgi iemācīties 
atslēgties no darba problēmām un nenest tās 
līdzi uz mājām. Mājās laiks jāvelta ģimenei.

Brīvajam laikam ir augsta vērtība, tāpēc ar 
to nedrīkst šķiesties. Un nodarbes tam jāpie
meklē tādas, kas uzlabo noskaņojumu un 
palīdz atjaunot spēkus. Atpūta pie televizo
ra, skatoties visu pēc kārtas, nav atpūta. Ja 
darbs ir sēdošs, atpūtai jābūt aktīvai. Pavisam 
vienkāršs variants ir no rīta piecelties mazliet 
agrāk un daļu no ceļa uz darbu iet kājām. 
Līdzīgi var darīt arī pēc darba.

Ļoti svarīgi pieradināt sevi pie noteikta 
dienas režīma – tā laiks tiks sakārtots “pa 
plauktiņiem”. Turklāt jūs sāksiet apzināties tā 
patieso vērtību, cienīt ne tikai savu, bet arī 
citu cilvēku laiku. Tad sev par pārsteigumu 
atklāsiet, ka diennakts it kā par pāris stun
dām kļuvusi garāka, ka uzspēt un padarīt var 
daudz vairāk nekā iepriekš. 

Turnīra mērķis ir attīstīt prāta spēļu kustību visā Latvijā, aicinot ikvienu piedalīties, 
pārbaudīt sevi un uzzināt ko jaunu. Kopumā ieplānotas vairāk kā 30 spēles dažādās 
Latvijas pilsētās. 13. septembrī savu erudīciju varēs pārbaudīt ventpilnieki.

Ventspilī startē erudīcijas spēle 
“Prāta spēles Latvijas kauss 2019”

““Prāta spēles” ir izklaidējošs pasākums, 
kas neprasa vēstures profesora cienīgas 
zināšanas. Vienlaikus mēs arī redzam, ka 
šādās spēlēs zināšanas noteikti var iegūt, 
pašiem nemanot iekrītot veselīgā azartā,” 
uzsver prāta spēļu organizators un vadītājs 
Edijs Začs.  Viņaprāt, būtiskākais ir komandas 
darbs un labi pavadīts laiks. 

Turnīra organizators  biedrība “Prāta spē
les” dažādas izklaidējoši izglītojošas spē
les organizē regulāri. Lielu popularitāti jau 
izpelnījies “Prāta spēļu” turnīrs Rīgā, taču 
“Latvijas kauss” tiek organizēts speciāli 
novadiem un pilsētām ārpus Rīgas. Pērn 
šādā turnīrā piedalījās vairāk kā 320 koman
du, bet uzvarētāju kauss nonāca rīdzinie
ku rokās.  

Spēles noteikumi paredz, ka pieteikties 
turnīrā var ikviens interesents bez kādiem 
vecuma ierobežojumiem. Svarīga ir vēlme 
pārbaudīt savas zināšanas, kā arī uzzināt 
daudz jauna, vienlaikus laimējot dažādas 
turnīra atbalstītāju sarūpētās pārsteiguma 
balvas. Dalība pasākumā ir bez maksas.

Daļa jautājumu ir veltīta katram novadam 
–  tā kultūrvēsturei, radošajām personībām, 
ģeogrāfijai, dabas objektiem un citiem jau
tājumiem. Kā norāda turnīra organizato
ri, tādējādi reģionu pārstāvjiem ir iespēja 
sacensties arī zināšanās par savu novadu. 

Komandās, kuru nosaukumu izvēlas paši 
dalībnieki, tiek aicinātas apvienoties ģime
nes, darba kolektīvi, draugi vai kaimiņi — šī 
ir spēle visiem. 

Lai pieteiktos, nepieciešams apzināt 46 
cilvēku komandu un pieteikt dalību mājas 
lapā “http://www.prataspeles.lv”. Atlases 
spēļu labākās komandas vispirms tiksies 
reģiona pusfinālā un labākās cīnīsies tālāk 
par unikāla dizaina kausu turnīra lielajā finā
lā novembrī Rīgā. “Latvijas kausa”  uzva
rētāji izcīnīto trofeju būs aicināti novietot 
visiem pieejamā vietā pašvaldībā, vairojot  
iedzīvotāju lepnumu par savu novadu un 
līdzcilvēkiem.

Turnīra “Prāta spēles Latvijas kauss 2019” 
spēle notiks 13. septembrī plkst.18.30 
Ventspils Pārventas bibliotēkā. 

Nākamā nedēļā saule mīsies ar mā-
koņiem, būs neliels lietus, un arvien 
vairāk varēs sajust tuvojošās rudens 
vēsmas. Tomēr līdz īsti rudenīgam 
drēgnumam vēl tālu.

Jūtamas pirmās rudens vēsmas
sestdiena, par kuru Gismeteo vietnē teikts, ka 
diena būs mazmākoņaina, bet lietus – neliels. 
Tiesa, pērkona negais nekur neizpaliks.

Savukārt gaisa temperatūra piektdien 
solās būt + 16 grādi, sestdien +15, bet 
svētdien gaiss atkal iesils līdz + 16 grādu 
atzīmei. Samērā silts + 15, + 14 grādi būs 
arī pirmdien un otrdien, taču trešdien un 
ceturtdien būs vien + 12 grādu silts, un visu 

nedēļu (izņēmums būs vienīgi sestdiena), 
un visu nedēļu līņās. Tiesa, kārtīgu lietu 
sinoptiķi sola vien trešdien un ceturtdien, 
taču arī pārējās nedēļas dienās lietusargus 
atstāt mājās nevajadzētu. Savukārt nāka
mās nedēļas nogale vismaz pagaidām tiek 
prognozēta salīdzinoši silta – sestdien +15 
grādi, svētdien + 17. 

Naktīs gaisa temperatūra turēsies no + 
14 grādiem līdz +10 nākamo trešdien un 
ceturtdien. Ko lai dara, rudens! 

Sākot jau no piektdienas, 13. septembra, 
līdz pat svētdienai, 15. septembrim, valdīs 
mainīgs mākoņu daudzums, būs lietus un 
arī negaiss. Vislabvēlīgākā šajā ziņā solās būt 
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inteliģentu ģimenei tik nepieciešamo stipendiju. Pirmā dar
bavieta bija Pāvilostas pamatskolā, atvērti  lauku  bērni, pie 
kuriem varēju pielietot jauniegūtās pedagoģiskās prasmes. 
Veicās labi, bet gribējās darīt vairāk, strādāt dziļāk. Un, kad 
Liepājā nodibinājās Pedagoģiskais institūts, atsāku studēt un 
pēc trim gadiem absolvēju šo mācību iestādi ar diviem dip
lomiem – kā latviešu valodas un literatūras skolotāja un kor
diriģente. Muzikālajā izglītībā noteicošais laikam bija tēva 
paraugs: viņam bija brīnišķīga balss, mājās pie mums bieži 
pulcējās mūziķi. Tanī skaitā Ventspilī vēlāk populārie diri
ģenti Dzidra un Dzintars Kļaviņi, kuriem varu pateikties par 
savu pārcelšanos uz šo pilsētu. Tieši pēc viņu aicinājuma no 
Rudbāržu vidusskolas pārgāju darbā par latviešu valodas un 
literatūras skolotāju Ventspils Mūzikas skolā. Kā vēlāk izrā
dījās, tas bija “bingo” visās nozīmēs, ļaujot man vienlaicī
gi atrasties gan literatūras, gan mūzikas un dzejas pasaulē 
un mudināt audzēkņus tās sakausēt emocionālā veselumā,” 
Aijas pieredzē tas līdzinājies filmās redzētajai zelta skaloša
nai, it kā viendabīgajā audzēkņu masā lūkojot saskatīt talantu 
dārgmetāla dzirkstis ar abu šo mūzu atspīdumiem. Kā katali
zatori šai procesā bieži tikuši iesaistīti Ventspils literāti, kuru 
lasījumiem muzikālais pavadījums bieži vien bijis pašu mūzi
kas skolas audzēkņu komponēts. 

CENTOS DALĪT ATRASTO BAGĀTĪBU
 “Studējot filoloģiju un mūziku, nejutos nodevusi sapni par 

skatuvi, no kuras, kā man  šķita, pa tiešo var aizsniegt skatītā
ju prātus un sirdis. Jo prozas, dzejas un skaņu valstībā  sastapu 
milzumu sev garīgi tuvu tēlu, kuros iemiesojās pasaules mūž
senās morālās un ētiskās vērtības. Tā bija pasakaina bagātība, 
jutu pienākumu un aicinājumu uzzinātajā dalīties ne vien ar 
skolas bērniem, bet arī ar līdzīgi domājošiem pieaugušajiem. 
Prieks, ka tādus ar dzejas un literatūras starpniecību vēlāk ir 
izdevies sastapt ne tikai savā darba un  dzīves vietā Ventspilī, 
bet arī Talsos, Tukumā, Kuldīgā, Saldū un Liepājā. Apejot jau 
trešo riņķi, šajās pilsētās uz Kurzemes Dzejas dienām nu 
jau divdesmito gadu pēc kārtas sabrauc gan pieredzējušie, 
gan jaunie prozas un dzejas lauku kopēji, arī mūziķi un pat 
citu radošo profesiju ļaudis,” pateicoties pilsētas pašvaldības 
finansiālam atbalstam, šo ieceri  1999. gadā ar  praktisku un 
emocionālu saturu piepildīt uzņēmusies viņa. 

GODINĀTA AR BALVU UN “KRUSTMĀTES” VĀRDU
“Atbalsis par šo notikumu izskanēja visos Kurzemes masu 

saziņas līdzekļos, arī dažos republikas laikrakstos, radio un TV,  
jo nekas tamlīdzīgs citos novados toreiz un arī vēlāk nebi
ja  noticis un nenotiek,” Aija jūtas pagodināta, ka šinī saka
rā presē izpelnījusies Kurzemes Dzejas dienu “krustmātes” 
un pat “mammas” nosaukumu, bet neilgi pēc tam viņai par 
darbu Ventspils kultūras druvas kopšanā piešķirta Pilsētas 
balva. Aija šo faktu vairāk gan saista ar savu ilggadējo dar
bošanos pašas dibinātajā diskusiju klubā “Autogrāfs”, uz kuru 
runāt par sabiedrībā aktuālām un arī mūžīgām tēmām tikuši  
aicināti pilsētā un valstī pazīstami cilvēki, bet klausītājos un 
oponentos varējis būt jebkurš ventspilnieks. 

ATSTĀJOT ĒZOPU PAGĀTNEI 
“Tas bija Pēcatmodas laiks, kad vaļā tika parautas atklātības 

slūžas, cilvēkiem gribējās un viņi varēja runāt par agrāk noklu
sēto,” Aija neslēpj un nekaunas par faktu, ka pirms tam bijusi 
komjauniete un komunistiskās partijas biedre, Mūzikas vidus
skolā vadījusi pedagogu partijas organizāciju un tikai pamazām 
sākusi apzināties, ka par dažām tēmām var runāt tikai Ēzopa 
valodā, bet citas vispār nav pieņemts publiski skart.  

“Tikai stipri vēlāk sapratu, ka man daudzus gadus nācies 
dzīvot apstākļos, kad valsts vara un daļa sabiedrības Latvijā 
pierada melot. Presē un likumos rakstīto un vārdos sludinā
to uzdodot par patiesību, piekopjot dubulto morāli,  jo pār

liecināties par pretējo vienkāršajam ļautiņiem nebija iespē
jams. Ģimenē tiku audzināta būt godīgai un ticēt cilvēkiem, 
tāpēc naivi pieņēmu, ka tā dara arī valsts un sabiedrība. Kad 
dažus gadus pirms Staļina nāves bruņoti vīri mācību stun
das laikā izsūtīšanai uz Sibīriju aizveda manu klasesbiedreni, 
skolas komjauniešu vadītājam paziņoju, ka nekad un nemū
žam nestāšos organizācijā, kas pret to neprotestē,” Aija to 
vērtē kā panaivu personīgo emociju uzplūdu, kam nesekoja 
turpinājums.   

MORĀLE AR DUBULTU ODERI
“Pēc dabas esmu visai uzcītīga un urķīga, tāpēc nolēmu līdz 

pēdējam burtam izstudēt  komjaunatnes statūtus. Un atklāju, 
ka tajos nav nekā, kas nebūtu pieņemams manai dziļākajai 
būtībai. Principā tie mudināja un ļāva darīt labas lietas, pat 
mājienu nedodot, ka apakšā ir dubultā morāle. Tāpat kā vēlāk 
partijas rindās, labticīgi centos statūtu tēzes piepildīt ar vis
pārcilvēcisku saturu un jutu, ka man tas parasti izdodas,” Aija 
sakās necienot tos jaunākās paaudzes cilvēkus, kuri pamā
ca, kā toreiz vajadzēja uzvesties, kaut pašiem ir tikai greizs 
priekšstats par laiku, kurā dzīvoja pēckara paaudze. 

“Piedodiet, bet Latvijas neatkarību nebūtu spējuši atgūt 
dumji, neizglītoti patrioti  bez organizatoriskā un vadošā 
darba pieredzes, bet to visu – smejies vai raudi – varēja apgūt 
tikai toreizējās valsts iekārtas un izglītības sistēmas ietvaros,” 
Aija šo apgalvojumu neattiecina uz agrāko eliti, bet pieze
mē uz sev pazīstamo agrākās Ventspils Mūzikas vidusskolas 
līmeni. 

“Starp tās absolventiem ir leģendārais zēnu kora diri
ģents Jānis Erenštreits, mūziķi un komponisti Valdis Zilveris, 
Raimonds Tiguls, pazīstamais estrādes mākslinieks Intars 
Busulis, mūziķe un tagad arī rakstniece Ilona Balode un dau
dzi citi izcili mūziķi un vēlāk sabiedrībā  cienīti cilvēki. Bet 
viņiem visiem ne tikai muzikālo, bet arī personības satvaru 
toreiz veidojām mēs, padomju skolās mācīti pedagogi, patu
rot prātā sava amata misijas mērķi  – veidot Cilvēku.   

AR SMAILI REMDENUMĀ  
Savulaik uz tikšanos ar mūsu audzēkņiem aicināju talan

tīgo, bet pret varu  dumpinieciski noskaņoto lībiešu tautības 
dzejnieku Uldi Krastu, tikāmies ar prozaiķi Mārtiņu Kalndruvu, 
dzejnieci Janu Mori, Ventspils Literātu apvienības pietiekami 
radikāli noskaņotiem biedriem un vienmēr gan partijai, gan 
čekai biju gatava nopamatot, kāpēc tas ir labi un vajadzīgi. 
Jo pat autoritārismā brīvdomība ir iespējama, tāpēc ar zinā
mu nožēlu nākas konstatēt, ka demokrātijas apstākļos dzeja 
Ventspilī kļuvusi remdenāka, centrēta sīkās personiskās izjū
tās. Tā vietā, lai ar trāpīga vārda smaili vērstos pret vietējām 
un globālām negācijām, kas skar un garīgi degradē  arī visus 
mūs. Šinī ziņā esmu gandarīta, ka Kurzemes Dzejas dienas 
dod iespēju  salīdzināt katra veikumu ar pārējiem, periodiski 
liekot iziet no ierastās komforta zonas. Tādējādi netieši ļau

jot spriest, cik brīva un radoša ir vispārējā gaisotne katrā no 
pilsētām un novadiem,” Aija atzīst, ka pati nekad dzeju nav 
rakstījusi, bet ir ar to izaugusi ģimenē un prot atsijāt graudus 
no pelavām. 

AIJAS IZGLĀBTAIS LIEDAGS
“Man dzeja ir emocionāls pārdzīvojums, iepazīstot autora 

personību. Tāpat kā ikdienā vai ceļā sastaptu cilvēku, to ik 
reizes var ieraudzīt citā šķautnē, ja vien viņš nav dzimis pla
kans,” Aija ir priecīga, ka šajā nozīmē paveikusi labu darbu, 
sagatavojot izdošanai pāragri aizsaulē aizgājušā Ventspils 
zvejas vīra un dzejnieka Rūdolfa Liedaga (1936. – 1988.) 
trīs dzejas grāmatas. Autora dzīves laikā iznācis tikai krāju
miņš “Vējā”, kaut sastrādāts bijis daudz vairāk. No tā tapu
šas grāmatas “Saule miglā”, novele dzejā “Aija”, “Pasaule 
zem Saules”. Darbs pie tām sākts vēl Rūdolfa pēdējos dzīves 
gados un ar viņa piekrišanu. 

“Viņam bija dabas dots talants radīt liriku, kas prasās pēc 
mūzikas. To nošu rakstā, veidojot veselu uzvedumu, ir pārlicis 
komponists, ventspilnieks Andris Jansons, bet kāds nostāsts 
vēstī, ka Ilonas Balodes dzīvesbiedrs Rolands Ūdris vienā 
naktī uzrakstījis mūziku sešiem dzejoļiem ar Rūdolfa Liedaga 
vārdiem – tik aicinoši tie viņam šķituši, izlasīti Ilonas nejau
ši uz galda atstātajā grāmatiņā, ko viņai, starp citu, dāvinā
jusi Aija. 

“Atskatoties nebaidos secināt, ka kultūras laukā mans 
pienesums Ventspilī ir dzinis  asnus, un starp tiem kā zaļā
kos ieraugu no aizmirstības izglābto Rūdolfa Liedaga liriku,” 
vērtē Aija.

VECUS SKOLOTĀJUS LAPSAS NEĒD
“Ir pienākuši gadi, kad sabiedriskās aktivitātes jāpiebrem

zē, jo pret tām iebilst fiziskais ķermenis. Pagājušajā gadā 
nebiju uz Kurzemes Dzejas dienām Kuldīgā, šogad neriskēju 
doties uz Talsiem, kaut nojaušu, cik interesanti un labi ļaudis 
tur pulcēsies. Centos palīdzēt Dienu organizēšanā un domās 
aprunāšos ar katru no pazīstamajiem to dalībniekiem,” rādot 
uz grāmatu rindām, gleznām pie sienām un piemiņas lieti
ņām plauktos, Aija saka, ka tas nebūs grūti, bet pat intere
santi – daudzas no tām viņai dāvinājuši bijušie skolnieki, seni 
un jaunāki dzejas draugi tieši Kurzemes Dzejas dienu sakarā, 
papildinot ar mīļiem un asprātīgiem veltījumiem un pat tieši 
viņai veltītām  dzejas rindām. 

Viņa ļauj ielūkoties tagadējā ventspilnieka Andra Akmentiņa 
grāmatas “Skolotāji” titullapā, kurā ir aicinājums Aijai lasīt un 
kritizēt šo viņa darbu un optimistisks mierinājums priekšdie
nām: vecus skolotājus lapsas neēd, jo zina – viņi kuplastes 
vispirms sāktu mācīt, kā tas jādara...

Aija pasmaida, ka netaisās nevienu mācīt, jo katra paau
dze nāk ar savu gudrību. Bet viņa grib un ir gatava šīs vērtī
bas salīdzināt ar mūžīgajām, jo daļu no tām savā dzīvē iepa
zinusi. 

Ar dzejai atvērtu sirdi

Dzejas dienās ar viesi, dzejnieku no Liepājas Modri Zihmani.

Aija (centrā) apspriežot Dzejas dienu norisi ar Ventspils 
kultūras darbiniekiem. 

Aija (no labās) ar vecākiem un māsu Intu.

Ziemassvētkos bērnu dārzā Valmierā, tēlojot eglītes (Aija otrā no labās).

Aija sarunā 
ar Ventspils 

dzejniekiem. 
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Ar AS Unifreight Logistics  
Jūsu bizness ir drošās rokās!

Uzticiet savu kravu 
pārvadāšanu 
profesionāļiem!

Rudens šogad atnācis 
agrāk – daudziem ko-
kiem lapas jau krāsainas 
un nomestas, arī vasa-
rīgo dienu kļūst arvien 
mazāk. Skaidrs, ka ru-
dens nepielūdzami ir jau 
pavisam tuvu. Labā ziņa 
ir tā, ka atvasara vēl būs! 
Kad? To uzzināsiet laika 
prognozē, taču sagai-
dāms, ka šajās brīvdie-
nās laika apstākļi varētu 
būt pietiekami labvēlīgi, 
lai varētu pavadīt laiku 
arī svaigā gaisā. Sola 
lietu, taču brīžiem arī 
uzspīdēšot saule.

L 
abvēlīgi laika aps
tākļi ir nepiecie
šami, lai sestdien, 
14 . s e p t e m b r ī , 
Ventspils lidlaukā 

varētu norisināties atvēr
to durvju diena. Šajā dienā 
Ventspils lidlaukā salidos 
dažādi gaisa kuģi. Dalību 
atvērto durvju dienā 
apstiprinājuši Nacionālo 
bruņoto spēku Gaisa spēki 
un Valsts robežsardzes 
Aviācijas pārvalde. Tāpat 
dalību apstiprinājušas 
divas pilotskolas – “airBaltic 
Training” un “AirTraining”, 
kā arī vairāki privāto gaisa 
kuģu īpašnieki. Tāpat būs 
arī lieliska iespēja iepazī
ties tuvāk ar mūsu pašu 
Zemessardzes 46. Kājnieku 
bataljona zemessargu eki
pējumu un inventāru, kā 
arī būs iespējams apska
tīt bezpilota gaisa kuģus 
– radio vadāmos lidmode
ļus un dronus – un to lido
jumu paraugdemonstrēju
mus. Gaisa kuģi ieradīsies 
Ventspils lidostā no plkst. 
9, bet no plkst. 11 gaisa 
kuģus varēs apskatīties. 
No plkst. 11 notiks bezpi
lota gaisa kuģu apskate un 
paraugdemonstrējumi, bet 
plkst. 13 savu rīcību aero
mobilajās operācijās rādīs 
Nacionālo bruņoto spēku 
Gaisa spēki. Savukārt no 
plkst. 14 līdz 19 varēs pie
dalīties panorāmas lidoju
mos! Izklaides visas dienas 
garumā, vai ne?

Šajā nedēļas nogalē ir 
kādas īpašas dienas – tās ir 
Eiropas Kultūras mantojuma 
dienas, kad katra Eiropas 
valsts izvēlas sev aktuālu 
tēmu kultūras mantojuma 
jomā un to reprezentējo
šus objektus, kas tiek atvēr
ti publiskai apskatei. Šogad 
tēma ir veltīta restaurāci
jai, šajā akcijā reprezentējot 
Livonijas ordeņa pili. Varēs 
noklausīties interesantu lek
ciju Pētera Blūma vadībā. 
Savukārt Piejūras Brīvdabas 
muzejā 14. septembrī varēs 
aplūkot restaurēto laivu 
kolekciju un klausīties aiz
raujošos stāstos par pašu 
atjaunošanas procesu, kas 
ir ne mazums izaicinājumu 
pilns. Turklāt šos pasāku
mus var apmeklēt bez mak
sas! 

A 
grāko gadsimtu skolēniem tādu 
vasaras brīvdienu kā tagad, līdz 
ar to noteiktas mācību sākuma 
dienas nebija. Pilsētu skolās jau 
nu nepavisam, tur mācījās cauru 

gadu. Mācījās bargi, un sodi par nemācī
šanos arī bija bargi. Taču par senākajām 
Ventspils skolām pastāstīsim kādu citu reizi. 
Šajā rakstā – par jaunākiem laikiem, pirms 
gadiem simts un, kā saka, „plus, mīnus”.

Protams, tādā vāciskā pilsētā kā Ventspils 
gandrīz visu 19. gadsimtu arī skolas bija 
vāciskas. Pati populārākā – tā sauktā elemen
tārskola (mūsdienu izpratnē sākumskola). 
19. gs. pirmajā pusē tādā skolā mācījās tikai 
zēni. Teikt, ka tie visi bija vācu puikas, gan 
nevar, jebšu zināms, ka pāris gadus Ventspils 
skolā mācījās arī vēlākais Dainu tēvs Krišjānis 
Barons – zēns no latviešu ģimenes. Droši 
vien bez viņa bija arī citi. Barons gan mācījās 
apriņķa skolā, kas bija „augstāka” nekā ele
mentārskola. Apriņķa skolas ēka Skolas ielā 
saglabājusies līdz mūsdienām, tagad zināma 
kā Amatu māja. Vēlāk atklāja arī elementār
skolu meitenēm, taču tā, domājams, atradās 
šim nolūkam īrētās telpās. 19. gadsimta otra
jā pusē apriņķa skolas pārdēvēja par pilsētas 
skolām; tajās mācības notika ne vairs vācu, 
bet krievu valodā. Šis periods zināms kā lat
viešu skolu jaunatnes agresīvo pārkrievoša
nas centienu laiks. No mūsu klasiskās litera
tūras zinām, ka par runāšanu latviski pat ne 
stundās, bet arī starpbrīžos, bērnus sodīja, 
bieži vien pazemojošā formā.

20. gadsimtu sākumā skolu skaits krasi 
pieauga; bez zināmajām zēnu un meiteņu 
elementārskolām (viena no tām Ūdens ielā 
„pasta mājā” (vēlāk Rīgas viesnīca, padom
ju laikā bērnu poliklīnika un zobārstniecība, 
nodedzināta 90. gados) bija arī divas pilsē
tas skolas zēniem un meitenēm un vairākas 
skolas, ko uzturēja organizācijas (konfesiju 
draudzes, biedrības) vai uzņēmumi (dzelzce
ļa skola Pārventā). Tā kā pilsētas iedzīvotāju 
skaits tolaik pieauga rekordātrumā, skolās 
joprojām trūka vietu. Pilsētas skolu no vecā, 
vēl 18. gs. celtā nama pārcēla uz Jūras ielu – 
daudz lielākā mājā, kur telpas īrēja no krievu 
tirgotāja Dogadova (padomju laikā tur bija 
bērnudārzs, tagad – virkne mazu veikaliņu). 
Ap to pašu laiku Ventspilī atklāja jaunu – vēl 
augstāka līmeņa – mācību iestādi – „kroņa”, 
t.i., valsts reālskolu divās ēkās Dārzu un 
Plosta ielas krustojumā (tagad tas, kas palicis 
pāri no šīm ilgi tukšā stāvējušajām mājām, 
iekļauts prāmju termināla pasažieru stacijā). 
Vienlaikus sāka darboties arī sieviešu ģimnā
zija… tai pašā mazajā Skolas ielas skoliņā, 

Septembris – skolas mēnesis
Laikam jau visi zina, ka senākos laikos 
latvieši kalendāra mēnešus sauca nevis 
latīniskajos dievu–imperatoru–skaitļa 
vārdos, bet gan pēc tiem raksturīgā-
kajām pazīmēm – sērsnu, sulu, ziedu, 
vilku u. tml. mēneši. Starp citu, vairākās 
Eiropas valstīs – Lietuvā, Ukrainā, Polijā 
u.c.,– tos tā sauc vēl tagad. Ja nu mūsdie-
nās mēnešiem vajadzētu dot raksturo-
jošus nosaukumus, tad septembris droši 
vien kļūtu par „skolas mēnesi”. Grūti 
atrast kaut vienu cilvēku, kura apziņā 1. 
septembris nesaistītos ar pirmo skolas 
dienu (tas, ka šogad tā bija 2. septembrī, 
nemaina lietas būtību). Taču vienmēr tā 
nav bijis.

kas pilsētas zēnu skolai bija kļuvusi par šauru, taču 
ar jaunas divstāvu „piebūves” (tagad bērnu Mākslas 
skola) palīdzību mācītiesgribošajām meitenēm telpu 
pietika. 1907. gadā vēlāk pazīstamais izglītības un 
kultūras darbinieks Jānis Turausks atvēra privātu tirdz
niecības skolu Ostas ielā 25. Šai skolai bija tāda pie
krišana, ka piecus gadus vēlāk (1912) Turausks lika 
celt jaunu ēku Štameru (tagad Saules) ielā ar fasā
dē iekaltu devīzi „Labor omnia vincit” (Darbs uzvar 
visu – latīn.). Divdesmitajos gados šo mācību iestādi 
pārkārtoja par komercskolu (padomju laikos FRA jeb 
arodskola, tagad Ventspils Tehnikums). 

1909. gadā Kuldīgas ielas galā, tieši pretī smal
kajam Gūtšmitu namam sāka celt jaunu ģimnāzijas 
ēku – Ventspils līdzšinējiem mērogiem ļoti lielu, ļoti 
reprezentablu ar neogotiskiem logiem un tornīšiem, 
un šis topošais brīnums bija domāts tieši meitenēm. 
Diemžēl dažādu tautību Ventspils meitenes jaunajā 
ģimnāzijā dabūja mācīties tikai pāris gadus, jo 1915. 
gadā skolas kolektīvs evakuējās uz Ribinsku (Krievijā).

Ja elementārskolās bērni varēja iet, saģērbti 
atbilstoši vecāku rocībai, bez īpašiem formastērpiem, 
tad pilsētas skolās, bet jo īpaši reālskolā un ģimnā
zijā tie bija obligāti. Tālaika Krievijas impērijas valsts 
iestādēs valdīja izteikti militāristisks jeb „kazarmu” 

ģērbšanās stils. Ierēdņi val
kāja formas apģērbus ar spo
žām pogām, šineļus un for
mas cepures. To pašu prasīja 
arī no skolotājiem un skol
niekiem. Zēniem formas blū
zes ar stāvu apkakli, metāla 
pogām (blēņdari no tādām 
taisīja „zukserus” – kurš lasī
jis „Vārnu ielas republiku”, 
atcerēsies), virs blūzes apjoz
tu siksnu ar metāla sprā
dzi, kā arī formas cepures 
ar nagu. Mati apgriezti īsi jo 
īsi. Meitenēm – garas brū
nas kleitas, arī ar stāvām 
apkaklītēm, kam drīkstēja 
piešūt baltu maliņu, melni 
vilnas vai satīna priekšau
ti. Nekādi rotājumi, nekādi 

volāni vai nošuves. Jāsaka, šis „cara laiku” skolas for
mas modelis meitenēm izrādījās neticami dzīvotspē
jīgs; gandrīz tāpat bija jāģērbjas arī pirmās brīvvalsts 
laika ģimnāzistēm, bet pēc II Pasaules kara – visu 
vecumu skolniecēm. Atšķirības vien tik daudz, ka 
brūno kleitu vietā latviešu skolu meitenēm ļāva val
kāt tumši zilas (krievu skolās brūnās saglabājās līdz 
pat 90. gadu pārmaiņām).

Zemākās pakāpes skolās mācību gads reti kad 
sākās ātrāk par septembra beigām vai oktobra sāku
mu. Laikam tā bija pieskaņošanās lauku un dārza 
darbu sezonai, jo lielum lielā daļa tālaika Ventspils 
iedzīvotāju sava dzīvesveida ziņā maz atšķīrās no 
lauciniekiem. Visiem bija mājlopi, dārzi, nomaļnie
kiem arī aramzeme, un bērni darbos gāja līdzi vecā
kiem. Tāpēc arī mācību gads beidzās ātrāk – aprī
lī. Savukārt reālskolniekiem un ģimnāzistēm mācī
bas turpinājās arī vasarā ar pavisam īsu brīvlaiku. 
Ja elementārskolās un pilsētas skolās bērni apguva 
pamatzināšanas – lasīt un rakstītprasmi, rēķināša
nu, fragmentāru ieskatu pasaules ģeogrāfijā, vēstu
rē, dabas zinībās, tad reālskolā, tirdzniecības skolā 
un ģimnāzijā veidojās jaunā Ventspils latviešu inteli
ģence – nākamie pedagogi, ārsti, kultūras darbinie
ki, juristi, banku darbinieki, veikalnieki, uzņēmēji, 
u.c. Lai arī mācības notika praktiski tikai krievu valo
dā (atskaitot ticības mācību un nedaudzas fakulta
tīvi pasniegtas latviešu valodas stundas), vismaz 
puse no šo skolu audzēkņiem bija latviešu jaunat
ne. Pārējie – vācieši, ebreji, krievi un poļi, kaut gan 
ebrejiem un vāciešiem bija iespēja mācīties „pašiem 
savās” skolās. Arī pēc I Pasaules kara beigām, jau 
Latvijas brīvvalsts apstākļos, daudz tobrīd jau mazā
kumtautību jauniešu izvēlējās mācīties vidējās mācī
bu iestādēs ar latviešu mācību valodu. To pierāda 
1919. un 1920. gada reālskolas (vēlākās ģimnāzijas) 
absolventu saraksts, kur bez latviešiem ir prāvs skaits 
ebreju, poļu, vāciešu un krievu. 
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A U N S
Darbs paņems daudz enerģijas, tāpēc nosaki prioritātes. 
Nevajadzētu šķiest spēkus pasākumiem, kuros nav atdeves. 

Ir lielisks laiks, lai palielinātu ienākumus. Jaunas iespējas var pavērties 
negaidot. Sirdslietās ar mīļoto šis un tas pārrunājams, bet brīvajiem ļau
dīm romantiska iepazīšanās.

V Ē R S I S
Būsi uz radošā pacēluma viļņa. Viegli veidosi kontaktus un 
tavā dzīvē var parādīties interesanti cilvēki, neparastas per

sonības. Ja uz visām situācijām lūkosies pozitīvi, tad darbi ies no rokas. 
Nekautrējies runāt par atalgojumu un lūkojies pēc izdevīguma. Privātajā 
dzīvē izvairies no sīkiem strīdiņiem.

D V Ī Ņ I
Ja kārtojami lietišķie jautājumi iestādēs, tad labi sagatavojies – 
var gadīties, ka amatpersonas runā citā valodā un nepieciešami 

spēcīgi argumenti. Nedēļas nogalē mājās daudz neatliekamu darbu, taču 
vajadzētu atrast laiku, lai izietu sabiedrībā vai apmeklētu kādu pasākumu. 
Brīvajiem ļaudīm flirts un jauna pazīšanās.

V Ē Z I S
Sabiedrisko aktivitāšu laiks – būsi mīļi gaidīts dažādos pasāku
mos, vēlams apmeklēt prezentācijas vai ballītes. Var gadīties, 

ka saviesīgā gaisotnē izveidojas noderīgi lietišķie kontakti. Īstais laiks, lai 
mācītos un iegūtās zināšanas izmantotu jaunam startam. Brīvo laiku velti 
saviem mīļajiem.

L A U V A
Pievērsies peļņas jautājumiem, bet uzmanies no pārsteidzī
bas. Ideju realizācija rūpīgi jāaprēķina. Neuzņemies kredītsais

tības un nepērc dārgas lietas līzingā. Darbā atbildīgi pienākumi un iespē
jas nostiprināt autoritāti. Brīvdienās vislabāk atpūtīsies, ja dosies nelielā 
izbraucienā kopā ar mīļoto.

 
J A U N A V A
Svarīgās lietās ieklausies citu cilvēku viedoklī un esi tolerants, ja 
darbā vai ģimenē domas par to vai citu jautājumu atšķiras. Jābūt 

piesardzīgam, jo iespējama saskarsme ar ne visai godīgu rīcību. Labāk 
paļauties uz saviem spēkiem un visas vienošanās noformē juridiski parei
zi. Lai nav pārsteigumu.

S V A R I
Šarms, pievilcība un spējas viegli, nepiespiesti komunicēt būs 
tavi trumpji jebkurā situācijā. Ja nevarēsi pārliecināt ar loģis

kiem argumentiem, tad palīdzēs smaids un labsirdība. Pēkšņi var atklā
ties, ka profesionālajā jomā pietrūkst kādu iemaņu. Viss ir labojams – 
apmeklē kursus vai dodies pieredzes apmaiņā.

S K O R P I O N S
Kaut arī darbs, bizness un lietišķie jautājumi it kā pirmajā vietā, 
tomēr domas aizņems privātā dzīve. Vai viss ir tā, kā tu vēlies? 

Vai varbūt kaut kas jāmaina? Ar lēmumiem jātiek galā pašam, nevajag 
attiecību jomu apspriest ar cilvēkiem no malas, tas var radīt nevajadzī
gu spriedzi.

S T R Ē L N I E K S
Galvā nepārtraukti rosās jauni plāni un idejas, taču šajā perio
dā jābūt ļoti apdomīgam. Pirms pieņemt kādu būtisku lēmu

mu, vairākkārt pārdomā un izrēķini, lai nesanāk pārrēķināšanās. Svarīga 
finanšu tēma, bet pretī jauniem sasniegumiem virzies palēnām. Jāgādā 
par saticību mājās.

  
M E Ž Ā Z I S
Atbildīga attieksme jebkurā dzīves situācijā – tāds ir tavs dzī
ves vadmotīvs. Taču reizēm der uz lietām palūkoties vieglāk 

un atminēties seno, par folkloru pārtapušo Skārletas teicienu: „Par to es 
domāšu rīt...” Darbi nekur nepazudīs, taču izklaidējošs izbrauciens brīvdie
nās ir tieši tas, kas šobrīd vajadzīgs.

Ū D E N S V Ī R S
Vislabākā atpūta, sapratne un atbalsts no mājiniekiem – mīļa
jiem un tuvajiem. Brīvdienās kopā paveiciet saimniecības darbus 

un sarīkojiet ballīti. Ja šobrīd esi viens, ielūdz ciemos labus draugus, smel
sies daudz pozitīvu emociju. Jābūt uzmanīgam naudas lietās – nevajadzētu 
nedz aizdot, nedz aizņemties. 

Z I V I S
Dienas ritēs nemierīgi, daudz pienākumu un apkārt cilvēki, 
kuriem no tevis kaut ko vajag. Izvērtē, kad ir jēga komunicēt 

vai sniegt atbalstu un kad tā ir tukša laika izšķiešana. Pretējā gadījumā 
nelietderīgi zaudēsi enerģiju. Brīnišķīgs laiks mācībām, bet brīvdienās vis
labākā atpūta, dodoties nelielā ceļojumā.
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 Jānīt, saki lūdzu, kur 
iegūst elektrību?
 Džungļos!
 Kas tev to teica?
 Kad nodziest gaisma, mans 
tētis vienmēr saka: “Atkal tie 
mērkaķi gaismu izslēguši...”

Zvana telefons, klausuli paceļ mei
tenīte: 
 Hallo! 
 Ir tētis mājas?  
 Jā ir. – čukstus atbild meitenīte.  
 Nu tad pasauc.  
 Nevaru, viņš ir ļoti aizņemts.  
 Nu tad pasauc mammu.  
 Nevaru, viņa arī ir ļoti aizņemta.  
 Vai kāds cits pieaugušais ir 
mājās?  
 Jā, ir arī policista kungs.  
 Nu tad pasauc policista kungu.  
 Nevaru, viņš un arī ugunsdzēsēja 
kungs ir ļoti aizņemts.  
 Ko tad viņi visi dara, ka ir tik ļoti 
aizņemti?  
 Meklē mani..., nočukst meitenīte.

Vīrs sūdzas sievai: 
– Nu gan tie cilvēki ir skopi paliku
ši! Mēs ar večiem sarunājām, kurš 
pirmais izvelk zivi, tas uzsauc dropi, 
kurš otrais – liek zaceni. Skatos, 
Jankam pludiņš nogrima, bet viņš 
sēž un izliekas, ka neredz. Pēterim 
arī pieķērās, pat kāts saliecās. Bet 
šis it kā aizsnaudies! Vot, skopuļi! 
– Un tev? 
– Muļķu nav. Es vis
pār tārpu neuzspraudu.

 Meitiņ, kā tev sokas ar Pēteri? 
 Strīdamies par niekiem. 
 Kas tas būtu? 

 Vienkārši, es vēlos kāzās 
būt baltā kleitā, bet viņš vis
pār nevēlas precēties!

Grūtniece jautā ginekologam: Vai 
mans vīrs varēs piedalīties dzem
dībās? 
Ginekologs: Protams, tas ir apsvei
cami, ja tēvs piedalās bērna dzim
šanas procesā. 
Grūtniece: Jā, bet es tieši to negri
bētu, jo, kad mans vīrs satiekas ar 
bērna tēvu, viņi parasti strīdas.

 Tēti, kas ir vecpuisis?
 Vīrietis, kas vēl nav apprecējies.
 Un kā sauc precētu vīru?
 Tādi izteicieni tev vēl nav jāzina!

Uzņēmumā blonda sekretāre 
sarunājas pa telefonu ar sadar
bības partneru pārstāvi.
 Atsūtiet mums invoi
su, lūdzu! – viņš saka.
 Nesapratu! – viņa atbild.
 Atsūtiet invoisu!
 Ko atsūtīt? Nesapratu!
 Invoisu, velns ar’ ārā! Saukšu 
pa burtiem: Inta, Nelda, Viktors, 
Ojārs, Inese, Sandis, Uģis!
 Hmm, bet kas īsti ir visi 
šie nosauktie cilvēki?

Mazs puika sniedz tantei glāzi 
ar minerālūdeni un saka:
 Nodzer mazliet!
 Kāpēc?
 Gribu paskatīties! Tētis saka,
ka tu dzer kā govs!

Jānītis ar Maijiņu lasa zooloģi
jas mācību grāmatu un par kaut 
ko aktīvi strīdas, ik pa brīdim pie

minot vecmāmiņu. Vecmāmiņa, 
priecājoties, ka bērni uzskata viņu 
par pietiekami zinošu un autori
tatīvu personību, iet pie maza
jiem un piedāvā izskaidrot strīdī
go jautājumu. Uz to Jānītis jautā:
 Vecomāt, vai tev ir menstruācijas?
 Nav gan, Jānīt.
 Nu lūk, es taču teicu, 
ka viņa ir tēviņš!

 Mamma mani ļoti mīl.
 Kāpēc tu tā domā?
 Tēvi man mainās katru mēne
si, bet mani gan viņa patur!

Sieva draudzenēm stās
ta par savu vīru:
 Reiz medībās viņam uzbru
ka lācis, ar nagiem saskrāpē
ja muguru un ar lūpu krāsu 
nosmērēja jauno kreklu!

Studentu tualetē. Balss 
no pirmās kabīnes:
 Tev profesors ieskaiti pieņēma?
Balss no otrās kabīnes:
 Nē, neieskaitīja, suns tāds!
Balss no trešās kabīnes:
 Un neieskaitīs ar’!

Sarunājas divi draugi.
 Tagad modē ir sievie
šu emancipācija.
Otrs tādu vārdu nav dzir
dējis un prasa:
 Kas tas tāds?
 Pāķis! Emancipācija ir tad, kad 
sievietes cīnās par savām tiesībām!
Otrs:
 Pats esi pāķis! Kad sievietes cīnās 
par savām tiesībām, tad tas ir 
eksāmens ceļu satiksmes drošībā.

NO VENTSPILNIEKU VĒSTULĒM PILSĒTAS OFICIĀLAJĀ MĀJASLAPĀ VENTSPILS.LV:

Par ielas tramvaju.

Vai tas ir normāli, ka dienas vidū pa noslogotām ielām braukā tas tūristu trolejbuss un traucē satik-
smi? Vai uz viņu CSN noteikumi neattiecās par satiksmes kavēšanu? Tas kas viņam ir oranžās bākugu-
nis, tas nenozīmē to, ka viņš aiz sevīm var salasīt veselu kolonnu ar citiem satiksmes dalībniekiem. 
Vai tas ir pilsētas pasākums, vai kāds privāts bizness? Es arī gribu ar savu 7to bmw pabraukāt pa pil-
sētas ielām 20kmh, pabaudīt skatus. Bet nevaru atļauties jo nav bākuguns, kas ļauj kavēt satiksmi. 
Varbūt tam kavēklim ir jāizvēlās citi maršruti, ar mazāku noslogojumu?

(Ventspilnieka vēstule, ortogrāfija saglabāta no oriģināla)

REDAKCIJAS PIEBILDE:

Jou, bemberist! Kā mēdz teikt, no sirds un rajona saprotam Tavu sāpi. Jo ir vienkārši debili vilkties ar normālu 
tačku aiz kaut kāda tur vilcieniņa, tramvaja, trolejbusa (kas viņus visus var atšķirt), vai kā nu to draņķi sauc... 
Un štrunts par visām tām domes atļaujām, kas tam tā saucamajam braucamrīkam piešķirtas – tiem domes 
varasvīriem jau īsti veči ar augsti attīstītu intelektu neinteresē. Patiesībā Ventspils ielas vispār vajadzētu slēgt 
satiksmei visiem, kas nav BMW. Varbūt pat tiem, kas brauc ar tiem mazajiem “bmw”, kuri nemaz nav BMW, 
arī būtu jāaizliedz braukt pa Ventspili. Un, protams, visiem BMW noteikti jāatceļ jebkādi ātruma un trokšņu 
ierobežojumi, jo citādi taču nav nekāda kaifa, vai ne?



ОВЕН
Работа потребует от вас много энергии, поэтому стоит определить-
ся с приоритетами. Не следует тратить силы на то, от чего нет отда-
чи. Прекрасное время, чтобы увеличить доход. Новые возможности 

могут представиться совершенно неожиданно. В делах сердечных кое-что 
стоит обсудить, у свободных представителей знака возможно романтическое 
знакомство. 

ТЕЛЕЦ
Вас ожидает душевный подъем. Вы будете с легкостью устанав-
ливать контакты, в вашей жизни могут появиться интересные 

люди, необычные личности. Если вы на все ситуации будете смотреть пози-
тивно, то дела будут спориться. Не стесняйтесь обсуждать зарплату, заботь-
тесь о росте дохода. В личной жизни избегайте мелких ссор. 

БЛИЗНЕЦЫ 
Если вам необходимо решить деловые вопросы в учреждениях, то 
следует хорошо подготовиться – может оказаться, что чиновники 

говорят на другом языке или необходимы очень веские аргументы. В выход-
ные вас ждет много домашних хлопот, однако нужно найти время, чтобы 
выйти в общество или посетить какое-нибудь мероприятие. У свободных 
представителей знака – флирт и новое знакомство. 

РАК
Время общественной активности – вас с радостью встретят на 
различных мероприятиях, желательно посещать презентации или 

вечеринки. Возможно, в непринужденной атмосфере вам удастся установить 
полезные деловые контакты. Подходящее время для обучения, полученные 
знания вы сможете с успехом использовать для нового старта. Свободное 
время посвятите своим любимым. 

ЛЕВ
Займитесь вопросами заработка, но остерегайтесь принимать 
поспешные решения. Реализацию идей нужно тщательно про-

думать. Не берите на себя кредитных обязательств и не покупайте дорогих 
вещей в лизинг. На работе – ответственные обязанности и возможность укре-
пить авторитет. В выходные вы лучше всего сможете отдохнуть, если отпра-
витесь в небольшую поездку с любимым человеком. 

 
ДЕВА
В важных вопросах прислушайтесь к мнению других людей, будьте 
толерантны, если на работе или дома ваше мнение не совпадает с 

точкой зрения окружающих. Нужно проявлять осторожность, так как, возмож-
но, придется столкнуться с нечестностью. Лучше полагаться на свои силы и 
все договоренности оформлять юридически верно, чтобы не было сюрпризов. 

ВЕСЫ
Шарм, привлекательность и способность непринужденно общать-
ся станут вашими козырями в любой ситуации. Если вы не сможе-

те убедить при помощи логических аргументов, то помогут улыбка и добро-
та. Неожиданно может оказаться, что в профессиональной сфере недостает 
каких-либо навыков. Все можно исправить – посетите курсы или отправьтесь 
в поездку по обмену опытом. 

СКОРПИОН
Несмотря на то что работа, бизнес и деловые вопросы вроде бы 
на первом месте, ваши мысли будет занимать личная жизнь. Все 

ли так, как вам того хочется? Может быть, пришло время что-то изменить? 
Решения лучше принимать самому, не нужно свои отношения обсуждать с 
посторонними людьми, это может вызвать лишнюю напряженность. 

СТРЕЛЕЦ
В вашей голове непрерывно крутятся новые планы и идеи, однако 
в этот период нужно быть очень аккуратным. Прежде чем прини-

мать важное решение, нужно хорошенько подумать и все просчитать, чтобы не 
просчитаться. Важна тема финансов, но навстречу новым достижениям лучше 
двигаться не спеша. Следует позаботиться о взаимопонимании в семье. 

  
КОЗЕРОГ
Ответственное отношение в любой жизненной ситуации – таков 
ваш девиз. Однако иногда стоит посмотреть на вещи несколько 

более легкомысленно и вспомнить ставшее крылатым выражение Скарлетт: 
«Я подумаю об этом завтра…» Работа никуда не денется, но развлекатель-
ная поездка в выходные – это как раз то, что вам сейчас нужно. 

ВОДОЛЕЙ
Самым лучшим отдыхом для вас станет понимание и поддержка 
со стороны семьи – ваших любимых и близких. В выходные вместе 

займитесь хозяйственными делами, а затем устройте вечеринку. Если вы сей-
час без пары, пригласите в гости хороших друзей, такие посиделки подарят 
вам позитивный заряд. Следует быть внимательными в финансовых вопро-
сах – лучше не давать денег в долг и не занимать. 

РЫБЫ
Ваши дни проходят в бесконечных заботах, вас ожидает много 
обязанностей, вокруг много людей, которым что-то от вас нужно. 

Оцените, когда стоит общаться или оказывать поддержку, а когда это просто 
пустая трата времени. В противном случае вы напрасно потратите свою энер-
гию. Прекрасное время для учебы, а в выходные лучше всего отправиться в 
небольшое путешествие.
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Студентов-медиков ведут по психбольнице. У палаты 
с тихим и грустным пациентом объясняют: 
- Этот бедняга спятил, когда его невеста вышла 
замуж за другого. 
Далее, возле двери, обитой железом: 
- А это тот, другой...

Мужик шепчет по мобильному: 
- Да, я в купе, на верхней полке... 
Нет, не уехал... Я в шкафу.

- Я 20 лет жизни отдал МВД! 
- Ты что, служил? 
- Нет, я сидел.

- Да уж, несладко нам с друзьями пришлось в выходные! 
- Что такое? 
- Пиво, рыба, раки. 
- Ну да, не сахар!

- Привет! Как дела? Как семья? 
- Ожидаю пополнения. 
- Так ты скоро станешь отцом? 
- Нет, я скоро заведу любовницу.

- Ты всегда такой аккуратный, побритый, с чистым 
воротничком, свежий, подтянутый. Видно, что из 
хорошей семьи с правильными традициями. Кто тебе 
привил это все – папа или мама? 
- Начальник колонии…

- Товарищ капитан, Вы рыбалку любите? 
- Нет, очень шумное это дело. 
- Шумное? 
- А что, по вашему граната тихо взрывается?

- А ты, готовить-то умеешь? Борщ, там, пельмени? 
- А ты, зарабатывать-то уме-
ешь? Доллары, там, евро?

В ресторане официант сдвигает столы. К нему подхо-
дит другой и спрашивает: 
- Что, банкет будет? 
- Нет, один клиент заказал шейку жирафа.

Под дверью ходит в нетерпении полицейский. 
Наконец появляется врач. 
- Ну что доктор, кто там, кокаин или героин? 

- Поздравляю у вас героин, 0,8 кило. 
- (вытирая слезу) Я стану сержантом!

- Доктор, а это правда, что алкоголь растворяет жир? 
- Правда. 
- А как это происходит? 
- Чем больше выпьет ваш муж, тем 
стройнее вы для него будете.

- Дорогой, сегодня пятница тринадцатое, надеюсь, 
что ты не поедешь на рыбалку? 
- Обязательно поеду, я думаю, что вот 
уж сегодня рыбам точно не повезет!

Полицейский приходит домой и, увидев, что его жена 
плачет, спрашивает у нее: 
- Что такое? 
- У нас будет ребенок... Но я должна тебе признать-
ся... Что это соседский ребенок! 
- Тоже мне, нашла из-за чего реветь! Мы 
сделаем просто – соседу ничего не ска-
жем и оставим ребенка себе!

Объявление в больнице: 
«Внимание. На операцию следует прино-
сить бинты, кровь, хирургический инструмент 
и приводить своего знакомого хирурга».

Учебник химии – сонник, объяс-
няющий сны Менделеева.

- Интересно, откуда богатые берут деньги на свою 
жизнь? 
- Как откуда – c налогов, которые платят бед-
ные со своего прожиточного минимума.

Доктор, к концу дня я устаю, как проклятый, и посто-
янно хочу бухнуть. Что со мной? 
У вас три работы и ипотека.

Мужчины в семейной жизни гораздо счаст-
ливее женщин. Они и в брак вступа-
ют позже, и умирают раньше.

Выпивают два мужика: 
- Леха, почему от тебя жена сбежала? 
- Не знаю, чего ей дурехе не хвата-
ло, у нее все было: и чай, и курево!

АНЕКДОТЫ

ИЗ ВОПРОСОВ ЖИТЕЛЕЙ ВЕНТСПИЛСА НА ОФИЦИАЛЬНОМ ГОРОДСКОМ ПОРТАЛЕ VENTSPILS.LV:
Об уличном трамвае. 
Разве это нормально, что днём по загруженным улицам ездит туристический троллейбус и мешает движе-
нию транспорта? Разве на него не распространяются правила дорожного движения о задержке движения?  
То, что у него оранжевые мигалки, это не означает, что он за собой может собрать целую колонную дру-
гих участников дорожного движения. Это городское мероприятие или какой-нибудь частный бизнес?  
Я тоже хочу на своём 7-м БМВ поездить по городу со скоростью 20 kmh и насладиться видами горо-
да. Но не могу себе это позволить, потому что нет мигалок, которые позволяют задерживать движение.   
Может быть, этому троллейбусу стоит выбирать другие маршруты с меньшей загруженностью?

ПРИМЕЧАНИЕ РЕДАКЦИИ:
Ей, бембист! Как говорится, понимаем твою боль всем сердцем. Ведь это действительно полный идиотизм -  
тянуться на нормальной тачке за каким-то там поездом, трамваем, троллейбусом (ну кто их там отличит), или 
как он там называется… И бог с ними, со всеми этими разрешениями думы, которые выданы этому транспортно-
му средству – этих государственных мужей настоящие мужики с высоким интеллектом не интересуют. По прав-
де говоря, улицы Вентспилса вообще следовало бы закрыть для всех, кто не ездит на БМВ. Возможно, даже и 
тем, кто ездит на тех маленьких БМВ, которые по сути вообще и не БМВ, тоже следовало бы запретить ездить 
по Вентспилсу. И, конечно, для всех БМВ нужно отменить любые ограничения скорости и шума, ведь иначе нет 
никакого кайфа, не так ли?
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применить приобретенные педагогические навыки. Все было 
хорошо, но хотелось сделать больше, работать глубже. И, 
когда в Лиепае был основан Педагогический институт, я про-
должила учиться и через три года окончила это учебное заве-
дение с двумя дипломами – как учитель латышского языка 
и литературы и дирижер хора. В музыкальном образовании 
определяющим, наверное, был пример отца: у него был пре-
красный голос, у нас дома часто собирались музыканты. В 
том числе, позднее ставшие популярными в Вентспилсе дири-
жеры Дзидра и Дзинтарс Клявини, которых я могу поблагода-
рить за то, что переехала в этот город. Именно по их пригла-
шению из Рудбаржской средней школы я перешла на работу 
в Вентспилсскую музыкальную школу учителем латышского 
языка и литературы. Как оказалось позднее, это было «бинго» 
во всех смыслах, что позволило мне одновременно находить-
ся в мире литературы, а также музыки и поэзии, и побуждать 
воспитанников соединить все это в единое эмоциональное 
целое», – для Айи это было равноценно поиску золотых крупи-
нок, когда, казалось бы, в однородной массе пытаешься рас-
смотреть искорки с проблеском обеих муз. В качестве ката-
лизаторов в этом процессе часто выступали вентспилсские 
литераторы, а литературные чтения зачастую сопровождались 
музыкой, авторами которой являлись воспитанники школы. 

СТАРАЛАСЬ ПОДЕЛИТЬСЯ 
ОБНАРУЖЕННЫМ БОГАТСТВОМ 

«Изучая филологию и музыку, я не чувствовала, что пре-
дала мечту о сцене, с которой, как мне казалось, напрямую 
можно воздействовать на умы и сердца зрителей. В царстве 
прозы, поэзии и звуков я нашла огромное количество духовно 
близких мне образов, вобравших в себя извечные морально-э-
тические ценности. Это было сказочное богатство, я чувство-
вала обязанность и призвание поделиться своими открытия-
ми не только с детьми в школе, но и со взрослыми, которые 
думают так же, как и я. Радует, что при помощи поэзии и лите-
ратуры мне удалось позднее встретить таких людей не толь-
ко в Вентспилсе, где я живу и работаю, но и в Талси, Тукумсе, 
Кулдиге, Салдусе и Лиепае. Уже по третьему кругу в эти горо-
да на Курземские Дни поэзии двадцатый раз подряд съезжают-
ся как опытные, так и молодые поэты и прозаики, музыканты 
и представители других творческих профессий», –благодаря 
финансовой поддержке городского самоуправления, за твор-
ческое и эмоциональное наполнение этой идеи в 1999 году 
взялась именно она. 

НАГРАДА И ЧЕСТЬ НАЗЫВАТЬСЯ 
КРЕСТНОЙ МАТЕРЬЮ 

«Отзывы об этом событии прозвучали во всех средствах 
массовой информации Курземе, в некоторых республиканских 
газетах, на радио и по ТВ, поскольку ничего подобного в дру-
гих краях ни тогда, ни позднее не происходило и не происхо-
дит», – Айе приятно осознавать, что в этой связи в прессе она 
именуется крестной матерью Курземских Дней поэзии и даже 
мамой, а вскоре после этого за деятельность на ниве культу-
ры Вентспилса она была награждена Наградой города. Этот 
факт сама Айя в большей мере связывает со своей много-
летней деятельностью в основанном ею дискуссионном клубе 
«Аутографс», в который для бесед об актуальных для обще-
ства вопросах и обсуждения вечных тем приглашались извест-
ные в городе и стране люди, а слушателем и оппонентом мог 
быть любой вентспилчанин. 

ОСТАВИТЬ ЭЗОПА В ПРОШЛОМ 
 «Это был период после Атмоды, когда пришло время откры-

тости, людям хотелось и они могли говорить о том, что раньше 
замалчивалось», – Айя не скрывает и не стыдится того факта, 
что была комсомолкой и членом компартии, руководила пар-
тийной организацией педагогов в Музыкальной средней школе 
и только понемногу начала понимать, что на некоторые темы 
можно говорить лишь эзоповым языком, а некоторые темы 
вообще публично нельзя затрагивать. «Лишь намного позже я 
поняла, что мне многие годы пришлось жить в условиях, когда 
государственная власть и часть общества в Латвии привыкли 
лгать. Выдавая за правду то, что писалось в прессе и было 
определено законом, придерживаясь двойной морали, так как 

Сердце, открытое для поэзии 

убедиться в обратном простые люди просто не могли. В семье 
меня воспитывали так, чтобы я была честной и верила людям, 
поэтому я наивно полагала, что так же поступает государство 
и общество. Когда за несколько лет до смерти Сталина воо-
руженные люди ворвались на урок и забрали, чтобы депор-
тировать в Сибирь, мою одноклассницу, я заявила школьному 
комсоргу, что никогда в жизни не вступлю в организацию, кото-
рая не протестует против этого», – Айя вспоминает об этом 
как о наивном всплеске эмоций, за которым не последовало 
продолжения. 

МОРАЛЬ С ДВОЙНЫМ ДНОМ 
«От природы я весьма настойчива и пытлива, поэтому реши-

ла до последней буквы изучить комсомольский устав. И обна-
ружила, что там нет ничего, что противоречило бы моей глубо-
кой сущности. В принципе, они побуждали и позволяли делать 
хорошие вещи, даже не давая намека, что за этим скрывает-
ся двойная мораль. Как и ранее в рядах партии, я из лучших 
побуждений стремилась тезисы устава наполнить общечело-
веческим содержанием и чувствовала, что обычно мне это уда-
валось», – у Айи вызывают недоумение поучения тех предста-
вителей молодого поколения, которые лучше знают, как тогда 
нужно было вести себя, а сами имеют искаженное представле-
ние о том времени, в которое жило послевоенное поколение. 

«Простите, но независимость Латвии не смогли бы восста-
новить глупые, необразованные патриоты, не имеющие орга-
низаторского и руководящего опыта, а все это – хоть смейся, 
хоть плачь – смогли восстановить в рамках того государствен-
ного устройства и системы образования», – Айя не относит это 
утверждение к элите того времени, речь идет об известном ей 
уровне прежней Вентспилсской музыкальной средней школы. 

«Среди ее выпускников – легендарный дирижер хора 
мальчиков Янис Эренштрейтс, музыканты и композиторы 
Валдис Зилверис, Раймондс Тигулс, известный деятель эстра-
ды Интарс Бусулис, музыкант и ныне писательница Илона 
Балоде, а также многие другие выдающиеся музыканты и ува-
жаемые в обществе люди. Но сформированные музыкальные 
черты, личностные характеристики создавали мы, педагоги 
советской школы, руководствуясь своей миссией – формиро-
вать Человека.  

ПОЭЗИЯ СТАЛА ПРОХЛАДНОЙ 
В свое время на встречу с нашими воспитанниками я пригла-

шала талантливого, но настроенного против власти поэта лив-
ской национальности Улдиса Крастса, мы встречались с проза-
иком Мартиньшем Калндрувсом, поэтессой Яной Море, доста-
точно радикально настроенными членами Вентспилсского 
объединения литераторов, и всегда как партии, так и ЧК я была 
готова обосновать, почему это хорошо и нужно. Даже в услови-
ях авторитарного режима свободомыслие возможно, поэтому 
с долей сожаления приходится констатировать, что в услови-
ях демократии поэзия в Вентспилсе стала более прохладной, 
она фокусируется на мелких личных ощущениях. Вместо того, 
чтобы при помощи меткого выражения остро выступить против 
местных и глобальных негативных явлений, которые затраги-
вают всех нас и заставляют деградировать. В этом отношении 
я испытываю чувство удовлетворения от того, что Курземские 

Дни поэзии дают возможность сравнить достижения каждого с 
остальными, периодически заставляя выйти из зоны комфор-
та. Таким образом, косвенно позволяя судить, насколько сво-
бодная и творческая общая атмосфера в каждом из городов и 
краев», – Айя признает, что сама никогда не писала стихов, но 
выросла на них, и умеет отделять зерна от плевел. 

СПАСЕННЫЙ АЙЕЙ ОТ ЗАБВЕНИЯ ЛИЕДАГС 
«Для меня поэзия – эмоциональное переживание, возмож-

ность узнать личность автора. Как и в жизни, когда встре-
чаешь человека на своем пути, и каждый раз различаешь в 
нем новые грани, если только он не родился плоским», – Айе 
радостно оттого, что в этом отношении она сделала доброе 
дело, подготовив к изданию три книги стихов слишком рано 
ушедшего вентспилсского рыбака и поэта Рудолфса Лиедагса 
(1936–1988 гг.). При жизни автора вышел лишь сборничек 
«Vējā», хотя написано было значительно больше. Были изда-
ны такие книги, как «Saule miglā», новелла в стихах «Aija» и 
«Pasaule zem Saules». Работа над ними была начата в послед-
ние годы жизни Рудолфса и с его согласия. 

«У него был талант создавать лирику, к которой так и про-
сится музыка. Целое представление создал композитор, вент-
спилчанин Андрис Янсонс, и говорят, что супруг Илоны Балоде 
Роландс Удрис за одну ночь написал музыку к шести стихотво-
рениям Рудолфса Лиедагса – такими интересными они пока-
зались ему, когда он прочитал оставленную Илоной на столе 
книжку, которую ей, к слову, подарила Айя. 

«Оглядываясь, я не боюсь утверждать, что мой вклад в 
сфере культуры Вентспилса дал ростки, и среди них самый 
крепкий – лирика Рудолфса Лиедагса, спасенная от забвения», 
– оценивает Айя. 

СТАРЫХ УЧИТЕЛЕЙ ЛИСЫ НЕ ЕДЯТ
«Наступило время, когда с общественной активностью 

нужно притормозить, так как возражает физическое тело. В 
прошлом году я не была на Курземских Днях поэзии в Кулдиге, 
в этом году не рискнула отправиться в Талси, хотя представ-
ляю, насколько там будет интересно. Я старалась помочь в 
организации Дней поэзии и в своих мыслях беседую со знако-
мыми их участниками», – показывая на ряды книг, картины на 
стенах и памятные вещицы на полочках, Айя говорит, что это 
будет не сложно, даже интересно – многое из этого ей подари-
ли бывшие ученики, старинные и новые друзья поэзии именно 
в связи с Курземскими Днями поэзии, дополнив их милыми и 
остроумными пожеланиями и посвященными ей стихотворны-
ми строчками. 

Она позволяет взглянуть на титульный лист книги «Skolotāji» 
Андриса Акментиньша, теперь вентспилчанина, на котором он 
призывает Айю читать и критиковать эту его работу и оптими-
стично успокаивает на будущее: старых учителей лисы не едят, 
потому что знают, что сначала они начнут учить, как именно 
это сделать…

 Айя улыбается – она не собирается никого учить, так как у 
каждого поколения своя мудрость. Но она хочет и готова эти 
ценности сравнивать с вечными, так как часть из них в своей 
жизни она познала. 

Дни поэзии. С гостем – поэтом из Лиепаи  
Модрисом Зихманисом.

Aйя (в центре) обсуждает предстоящие Дни поэзии  
с работниками сферы культуры Вентспилса. 

На Рождество в валмиерском детском саду, в образе елочки  
(Айя вторая справа). 

Aйя (справа) с родителями и сестрой  
Интой. 

Aйя беседу-
ет с вент-
спилсскими 

поэтами.
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Осень в этом году пришла 
рано – у многих деревь-
ев листья уже окрасились 
в яркие цвета, а многие уже 
вообще сбросили листву, да 
и летних дней становится всё 
меньше. Понятно, что осень 
неумолимо приближается, 
и она уже совсем близко. 
Хорошая новость заключает-
ся в том, что бабье лето ещё 
будет. Когда? Это вы узнаете 
из прогноза погоды, однако 
ожидается, что в эти выход-
ные дни погодные условия 
будут достаточно благоприят-
ными, чтобы провести время 
на свежем воздухе. Обещают 
и дождь, однако временами 
будет светить и солнце. 

Б лагоприятные усло-
вия погоды необ-
ходимы для того, 
чтобы в суббо-
ту, 14 сентября, на 

Вентспилсском аэродроме мог 
бы пройти День открытых две-
рей. В этот день на лётное поле 
Вентспилса слетятся различные 
воздушные суда. Участие в Дне 
открытых дверей подтвердили 
воздушные силы Национальных 
вооруженных сил и Управление 
авиации Государственной 
пограничной охраны. Своё уча-
стие подтвердили и две школы 
пилотов - «airBaltic Training» и 
«AirTraining», а также несколь-
ко владельцев частных воздуш-
ных судов. Кроме того, у посе-
тителей будет прекрасная воз-
можность ознакомиться с эки-
пировкой и снаряжением наше-
го 46-го пехотного батальона 
Земессардзе, а также понаблю-
дать за показательными полё-
тами беспилотных летатель-
ных аппаратов – радиоуправ-
ляемых авиамоделей и дро-
нов.  Воздушные суда прибудут 
на Вентспилсский аэродром в 
9 часов, а с 11 часов можно 
будет осмотреть воздушные 
суда. Также с 11 часов – осмотр 
беспилотных воздушных судов 
и показательные полёты, а с 13 
часов – свои действия в аэро-
мобильных операциях проде-
монстрируют воздушные силы 
Национальных вооруженных 
сил. В свою очередь с 14 до 19 
часов можно будет поучаство-
вать в ознакомительных и пано-
рамных полётах! Развлечения 
в течение всего дня, не так ли? 

В конце этой недели есть и 
особые дни – это Дни евро-
пейского культурного наследия, 
когда каждая европейская стра-
на выбирает актуальную для 
себя тему в области культур-
ного наследия и объекты для 
её представления, которые 
открыты для осмотра публи-
кой. В этом году тема посвя-
щена реставрации, в рамках 
этой акции в этом году будет 
представлен замок Ливонского 
ордена, а также можно будет 
послушать интересную лекцию 
Петера Блумса.  В свою оче-
редь в Приморском музее под 
открытым небом 14 сентября 
можно будет осмотреть отре-
ставрированную коллекцию 
лодок и послушать увлекатель-
ные истории о самом процес-
се реставрации, который также 
полон интересных нюансов. К 
тому же эти мероприятия можно 
посетить бесплатно! 

Слетятся 
воздушные 
птицы 

Наверное, ни для кого не секрет, что 
издревле календарные месяцы име-
новали не заимствованными из латин-
ского языка названиями, а в соответ-
ствии с характерными для конкретного 
месяца природными явлениями – тра-
вень, листопад, студень и т. п. В некото-
рых странах Европы – Литве, Украине и 
Польше, например, – так их называют и 
до сих пор. Если бы сегодня мы дава-
ли месяцам характеризующие их назва-
ния, то сентябрь, вероятнее всего, стал 
бы «школьным» месяцем. Трудно найти 
хоть одного человека, в сознании кото-
рого день 1 сентября не был бы связан 
с первым школьным днем (то, что в этом 
году он выпал на 2 сентября, сути дела не 
меняет). Однако так было не всегда. 

Сентябрь – «школьный» месяц

К огда-то у школьников не было 
таких летних каникул, как сей-
час, поэтому и определенного дня 
начала учебного года не было. В 
городских школах учеба длилась 

весь год. Учились в строгости, и наказания 
за лень были очень суровыми. Однако о ста-
ринных вентспилсских школах мы расскажем 
в другой раз. В этой статье – о временах не 
таких далеких, лет сто назад, как говорится, 
«плюс-минус». 

Конечно, в таком немецком городе, как 
Вентспилс, практически в течение всего 
XIX века и школы были немецкие. Самая 
популярная –так называемая элементар-
ная школа (в современном понимании – 
начальная школа). В первой половине XIX 
в. в такой школе учились только мальчики. 
Нельзя сказать, что все они были немцами, 
так как известно, что пару лет в вентспилс-
ской школе учился и будущий Отец дайн 
Кришьянис Баронс – мальчик из латышской 
семьи. Наверное, были и другие. Баронс, 
правда, учился в уездной школе, которая 
была «выше», чем элементарная школа. 
Здание уездной школы на улице Сколас 
сохранилось до наших дней, теперь оно 
известно как Дом ремесел. Позднее была 
открыта и элементарная школа для девочек, 
однако она, вероятно, находилась в арендо-
ванном для этой цели помещении. Во второй 
половине XIX века уездные школы переи-
меновали в городские; обучение в них осу-
ществлялось уже не на немецком, а на рус-
ском языке. Этот период известен как время 
агрессивной русификации латышской уча-
щейся молодежи. Из нашей классической 
литературы нам известно, что за разговоры 
на латышском языке даже не на уроках, а 
на переменах, детей наказывали, зачастую в 
унизительной форме. 

В начале ХХ века число школ значитель-
но выросло; помимо известных элементар-
ных школ для мальчиков и девочек (одна из 
них – на улице Уденс в «почтовом доме», 
позднее гостиница «Рижская», в советское 
время детская поликлиника и стоматология, 
которая была сожжена в 90-е гг.) были две 
городские школы для мальчиков и девочек, 
а также несколько школ, которые содержа-
ли организации (конфессиональные общи-
ны, общества) или предприятия (железнодо-
рожная школа в Парвенте). Так как числен-
ность населения тогда прирастала с рекорд-
ной скоростью, в школах не хватало мест. 
Городскую школу из старого, построенно-
го еще в XVIII в. здания перевели на улицу 
Юрас – в намного более просторное здание, 
где помещение снимали у русского торгов-
ца Догадова (в советское время там распо-
лагался детский сад, сейчас – ряд малень-
ких магазинчиков). Приблизительно в то же 
время в Вентспилсе открыли новое – еще 
более высокого уровня учебное заведение 
– государственную реальную школу в двух 
зданиях на перекрестке улиц Дарзу и Плоста 
(ныне то, что осталось от этих длительное 
время пустовавших зданий, включено в пас-
сажирскую станцию паромного терминала). 
Одновременно начала действовать и жен-
ская гимназия… В той же самой школе на 
улице Сколас, которая стала тесной для 
городской школы для мальчиков, однако с 
появлением двухэтажной «пристройки» 
(ныне детская Школа искусств) помещений 
хватило и для желающих учиться девочек. В 
1907 году известный деятель в сфере обра-

зования и культуры Янис Тураускс открыл частную 
торговую школу на улице Остас, 25. Эта школа 
была настолько востребованной, что через пять 
лет (в 1912 г.) Тураускс поручил построить новое 
здание на улице Штамеру (ныне Саулес) с деви-
зом на латыни, выдолбленным на фасаде: «Labor 
omnia vincit» («Все побеждает упорный труд»). 
В двадцатые годы это учебное заведение стало 
коммерческой школой (в советское время – про-
фессиональное училище, ныне Вентспилсский 
техникум). 

В 1909 году в конце улицы Кулдигас, как раз 
напротив дома Гутшмита начали строить новое 
здание гимназии – по вентспилсским масштабам, 
очень большое, очень репрезентабельное, с нео-
готическими окнами и башенками, и это будущее 
чудо задумывалось именно для девочек. К сожа-
лению, вентспилсские девочки разных националь-
ностей смогли учиться в новой гимназии всего 
пару лет, так как в 1915 году школьный коллектив 
эвакуировался в Рыбинск (Россия). 

Если элементарные школы дети могли посе-
щать, одеваясь в соответствии с доходами роди-
телей, то в городских школах, особенно реаль-
ной школе и гимназии, школьная форма была 
обязательной. В государственных учреждениях 
Российской империи того времени царил выра-
женный «казарменный» стиль одежды, то есть 
одевались по-военному. Чиновники носили фор-
менную одежду с блестящими пуговицами, шине-
ли и форменные головные уборы. Это же требо-
валось от учителей и учащихся. У мальчиков – 
форменные блузы с воротником-стоечкой, метал-
лическими пуговицами, поверх блузы – ремешок 
с металлической пряжкой, а также форменная 
фуражка с козырьком. Волосы коротко постри-
жены. У девочек – длинные коричневые платья, 
также с воротничком-стоечкой, черный шерстяной 
или сатиновый фартук. Никаких украшений, ника-
ких воланов и нашивок. Нужно сказать, что эта 
модель школьной формы для девочек «царских 
времен» оказалась очень устойчивой; почти так же 
должны были одеваться и гимназистки во время 
Первой Республики, а после Второй Мировой 

войны – школьни-
цы всех возрастов. 
Отличие заключалось 
лишь в том, что вме-
сто коричневого пла-
тья латвийским школь-
ницам разрешалось 
носить темно-синее (в 
русских школах корич-
невые платья сохрани-
лись до самых 90-х гг.). 
В школах более низко-
го ранга учебный год 
редко начинался рань-
ше конца сентября 
или начала октября. 
Вероятно, с целью под-
строиться под сельхоз-
работы, так как уклад 
жизни большей части 
горожан тогда мало 
отличался от быта 

сельских жителей. У всех был домашний скот, ого-
роды, у жителей окраин – пашни, и дети работа-
ли вместе с родителями. Поэтому учебный год и 
заканчивался раньше – в апреле. В свою очередь, 
в реальных школах и гимназиях занятия продол-
жались все лето, каникулы были весьма непро-
должительными. Если в элементарных и город-
ских школах дети получали основные знания – 
учились читать, писать, считать, получали фраг-
ментарные знания из области географии, истории, 
естественных наук, то в реальной школе, торговой 
школе или гимназии формировалась новая вент-
спилсская латышская интеллигенция – будущие 
педагоги, врачи, работники сферы культуры, юри-
сты, банковские служащие, работники магази-
нов, предприниматели и др. Несмотря на то что 
обучение велось практически только на русском 
языке (за исключением Закона Божьего и немно-
гих факультативных предметов на латышском 
языке), по крайней мере половина воспитанников 
данных школ были представителями латышской 
молодежи. Остальные – немцы, евреи, русские, 
поляки, хотя у евреев и немцев была возмож-
ность учиться в «своих» школах. И по окончании 
Первой Мировой войны, уже в условиях Первой 
Республики, многие представители нацмень-
шинств выбирали обучение в школах с латыш-
ским языком обучения. Это доказывает список 
выпускников реальной школы (позднее гимназии) 
1919 и 1920 гг., где помимо латышей значитель-
ное число евреев, поляков, немцев и русских. 
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Нужно изыскать средства для 
доставки пособий и пенсий 
Премьер-министр Кришьянис Кариньш 
поручил министру благосостояния 
Рамоне Петравиче и министру сообще-
ния Талису Линкайтсу совместно найти 
решение по вопросу о компенсации подо-
рожания доставки государственных пен-
сий и пособий. Стоимость доставки по 
месту жительства у «Латвияс пастс» 
впредь будет составлять 4,88 евро, а с 
2021 года – 5,28 евро.  

Tрукснис неожиданно 
был оправдан 
Генеральная прокуратура прекратила 
уголовный процесс в отношении мэра 
Юрмалы Гатиса Труксниса по делу о 
незаконном финансировании Союза 
зеленых и крестьян, в ходе которо-
го прозвучала информация о том, что 
Г. Трукснис незаконно принял 27,5 тыс. 
евро. Второй обвиняемый – миллионер 
Юлий Круминьш, в отношении которого 
процесс еще не прекращен. 

Левитс спешит упорядочить 
важные для демократии 
вопросы   
Президент страны Эгилс Левитс призвал 
Сейм уже в этом году решить вопро-
сы о финансировании общественных 
медиа и политических партий, росте в 
сфере образования и науки, предотвра-
щении экономических преступлений, 
улучшении качества законодательства. 
По его мнению, очень важно упорядо-
чить медийное пространство, так как 
от этого зависит демократия в нашем 
государстве. 

Тех, кто разбазаривал 
средства в «Ригас сатиксме», 
хотят пожалеть 
Рижский вице-мэр Вадим Баранник, кото-
рый сейчас несет ответственность и за 
муниципальное ООО «Ригас сатиксме», 
даже после того, как адвокатское бюро 
ООО «Novius» убедительно доказа-
ло бесхозяйственность на предприятии, 
все же отрицает, что было бы адекват-
но требовать возмещения миллионных 
убытков с бывших членов правления 
предприятия. 

В строительном картеле – 
около 100 проектов 
В «деле о строительном картеле» Совет 
по конкуренции изучает документацию, 
связанную приблизительно со ста раз-
личными строительными проектами, 
сообщается в передаче LTV «de facto». 
Возможные незаконные договоры между 
собой заключали ряд крупных и извест-
ных латвийских строительных предпри-
ятий. В результате этих действий нало-
гоплательщики, скорее всего, значитель-
но переплачивали за строения, которые 
в случае честной конкуренции можно 
было бы построить дешевле.

НОВОСТИ ЛАТВИИ

В конкурсном порядке приглашает на работу

ДОКЕРОВ
Требования к кандидату: • Среднее образование; • Водительские права B категории; • 
Водительские права на тракторную технику;
Преимуществом будет считаться:
- Опыт работы на портовой технике; - Опыт работы на должности составитель поездов. 
Мы предлагаем:
• Работа по сменам, средняя часовая ставка с 4,40 EUR до 7 EUR в час плюс доплаты 
за работу ночью и в праздничные дни;
• Все социальные гарантии – страхование здоровья, дополнительные дни к отпуску и т.д.

ТРАНСПОРТНЫХ РАБОЧИХ
Требования к кандидату: • Среднее образование; • Водительские права B категории;   
• Преимуществом будет считаться:
- Опыт работы на портовой технике; - Водительские права на тракторную технику.
Мы предлагаем:
• Работа по сменам, часовая  ставка с 4,10 EUR в час плюс доплаты за работу ночью 
и в праздничные дни;
• Все социальные гарантии – страхование здоровья, дополнительные дни к отпуску и т.д.
Моб. тел. 25406336,  CV  и ззаявление направлять в отдел кадров до 30.09.2019.  
Вентспилс, ул. Дзинтару 22, LV-3602; э-почта vadims.krumins@kalijaparks.lv 
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использует муниципальные и государствен-
ные ресурсы. Эти двое давно [их] не исполь-
зуют». Отличие между этими господами, по 
мнению Кокалиса, в следующем: «Шкеле 
руководил страной на посту премьер-ми-
ниcтра. Шлесерс возглавлял министерства. 
Тогда как Лембергс публично этим никогда 
не занимался. Он сказал: «Мы будем теми, 
кто будет стоять и двигать, зачем нам идти 
впереди?»

Кокалис отметил, что знает Шкеле лучше, 
чем Шлесерса – приходилось вместе рабо-
тать над проектами. «По сравнению с 
Айварсом, могу сказать все самое лучшее. 
У Айварса на столе была бутылка виски — 
все по полной и, говоря на сленге, порешать 
дела. У Шкеле выпивки никогда не было. 
После обсуждения, сам уходит – если хоти-
те, выпейте. Чтобы он сам там сидел и гово-
рил о бизнесе и выпивал? Никогда», – поде-

Валентин Кокалис о тайных разговорах 
в охотничьем домике Лембергса  
и закулисье контроля партий

лился воспоминаниями Кокалис.
При этом про Шлесерса он рассказыва-

ет следующее: «Этот тоже наглый и настой-
чивый. Он тебе среди ночи пять-шесть раз 
позвонит. Если кто-то мне среди дня зво-
нит больше пяти-шести раз, я считаю тако-
го больным. Нормальный человек пришлет 
короткое сообщение».

«Один обвиняемый, один пострадавший, 
четыре свидетеля и кипа документов, дока-
зывающих, что Лембергс получал деньги со 
всех сторон», – считает Кокалис.

Говоря о ходе уголовного дела Лембергса, 
Кокалис отмечает: «Когда я в начале прохо-
дил свидетелем, пострадавшим, восприни-
мал это все всерьез. Потом понял, что это 
всего лишь заблуждение».

Кокалис не присутствовал на всех засе-
даниях по уголовным делам — был толь-
ко на заседании, касающемся его эпизода. 
«Преступление, в котором его обвиняют в 
моем эпизоде, тоже «стоило», если не оши-

баюсь, лишения свободы сроком до семи лет 
за вымогательство взятки. Мне кажется, ему 
как раз и запрашивали каких шесть лет. Это 
один эпизод, занявший в моей жизни полча-
са. В чем проблема его рассмотреть?»

«Один обвиняемый, один пострадавший, 
каких четыре свидетеля и кипа документов, 
доказывающих, что Лембергс получил день-
ги со всех сторон», – считает Кокалис.

Кокалис не скрывает, что за несколько 
дней до ареста Лембергса в 2007 году, про-
изошла встреча в баньке Угалес. «Мы там 
будто бы обсудили, часа четыре я ему все 
эти вопросы объяснял. Ну, все нормаль-
но. Потом его арестовали, и мы больше не 
встречались». Он отмечает, что нынешний 
Лембергс уже не тот, что был в 90-е годы. 
«Страх, что кто-то у него что-то отнимет, 
украдет, сделал его бесконечно одиноким 
человеком — ему не с кем поговорить». 

Симона Шьядите,
BNN

 Окончание. Начало на 3 стр.

Начался новый учебный год. Как для 
школьников и студентов, так и для их 
родителей актуален вопрос о льготах на 
проезд в городском общественном транс-
порте. Какие скидки действуют для уча-
щихся в Вентспилсе? 

Скидки для школьников и студентов на 
проезд в городском общественном транспорте

С кидка в размере 100% в 
общественном транспорте 
Вентспилса полагается детям в 
возрасте 3 лет и младше. Им 
выдается для проезда так назы-

ваемый «нулевой» билет. Школьникам, кото-
рые задекларированы в Парвенте и учеб-
ное заведение которых находится на левом 
берегу Венты, обеспечивается бесплатный 
месячный проездной для школьника. Если 
приобретается билет на одну поездку, то 
скидка не действует и необходимо оплатить 
полную стоимость билета. 

Скидку в размере 90%, приобретая билет 
на одну поездку в городском обществен-
ном транспорте по любому маршруту, полу-
чают воспитанники дошкольных образова-
тельных учреждений; задекларированные в 
Вентспилсе сироты и дети, оставшиеся без 
попечения родителей, которые находятся в 
приемных семьях, под опекой, до достиже-
ния 18 лет или до достижения 24 лет, если 
они продолжают очное обучение в общеоб-
разовательном учреждении или учреждении 
профессионального образования, в коллед-
же или ВУЗе по программе обучения полного 
времени; задекларированные в городе мно-
годетные семьи (как родители, так и дети), в 
которых 6 или более детей в возрасте до 18 
лет (в том числе, приемные дети или нахо-

дящиеся под опекой) или до 24 лет (в том 
числе, находящиеся под опекой или являю-
щиеся приемными), если они продолжают 
очное обучение в Вентспилсе в общеобразо-
вательном учреждении или учреждении про-
фессионального образования, колледже или 
ВУЗе на очном отделении. 

Скидка в размере 75% предусмотрена для 
тех, кто задекларирован в городе и очно обу-
чается в вентспилсских общеобразователь-
ных учреждениях и учреждениях професси-
онального образования. 

Месячный билет со скидкой 50% могут при-
обрести родители многодетных семей, заде-
кларированных в Вентспилсе, в которых 3–5 
несовершеннолетних детей (в том числе, при-
емных или находящихся под опекой) или дети 
в возрасте до 24 лет (в том числе, приемные 
или находящиеся под опекой), если они про-
должают очное обучение в общеобразова-
тельных учреждениях или учреждениях про-
фессионального образования, колледже или 
ВУЗе Вентспилса на очном отделении. 

Документы, которые дают 
право приобрести месячный 
билет со скидкой, выдает учеб-
ное заведение или Социальная 
служба. Как проинформировало 
муниципальное ООО «Вентспилс 
рейсс», поскольку в городе начат 
переход на электронные месяч-
ные билеты, дополнительно 
необходимо заявление на изго-
товление месячного билета, 
написанное в свободной форме, 
и фото в цифровом формате. 
Заявление и фото можно отпра-

вить на электронную почту: andris.otto@
ventspils.lv – или передать в кассу авто-
вокзала. Справку, выданную учебным учре-
ждением или Социальной службой, нужно 
предъявить в кассе автовокзала в момент 
приобретения билета. 

Скидки имеются также на проезд по город-
ским маршрутам N 1, N 9, N 11, N 12 и N 13, 
который выходит за территорию города. На 
этих маршрутах дополнительно к установ-
ленным в государстве скидкам бесплатно 
можно ездить, предъявив удостоверение о 
том, что лицо является сиротой или политиче-
ски репрессированным. В свою очередь, для 
многодетных семей, в которых растут трое и 
более детей до 18 лет, а также совершенно-
летние лица, не достигшие 24-летнего воз-
раста, если они получают общее, профессио-
нальное или высшее образование, по предъ-
явлении карты 3+Ģimenes для детей (моло-
дых людей) присваивается скидка на приоб-
ретение билета на одну поездку в размере 
90%, для родителей – в размере 50%. 

4 piestātnes

27 rezervuāri ar kopējo tilpumu 355 000 m3

7 miljoni tonnu jauda gadā

AS Ventbunkers – viens no vadošajiem 
naftas produktu pārkraušanas termināļiem 

gaišo un tumšo naftas produktu 
pārkraušanai Ventspils brīvostā!

Dzintaru iela 92,
Ventspils, 

LV-3602, Latvija
Tālrunis: 

+371 636 02501
Fakss: 

+371 636 02504
e-pasts: 

ventbunkers@ventbunkers.lv



КОРОТКО О СПОРТЕ

№. 34 (126)  13 сентября 2019 года Актуально  /  5

Четвертые в Лиепае 
БK «Вентспилс» завершил участие 
в первом предсезонном провероч-
ном турнире в Лиепае, после которого 
занимает четвертое место. Из трех игр 
вентспилчане одержали победу лишь 
в одном матче. 

На чемпионате Европы – 
девятые 
На чемпионате Европы по кикбоксин-
гу среди детей, кадетов и юниоров 
спортсмен вентспилсского спортивно-
го клуба «Фаворитс» Даниэлс Лыковс 
в возрастной группе U-17 в весовой 
категории до 69 кг и Майкс Гасановс и 
Данилс Галкинс в группе U-15 до 57 кг 
получили девятое место в дисципли-
нах «light contact» и «kick light». 

Айегун – на четыре года 
в Швейцарию 
Теперь уже бывшая звезда ФК 
«Вентспилс» – нигерийский футбо-
лист Тосин Айегун официально под-
писал договор с клубом швейцарской 
суперлиги «Zurich». Клуб информиру-
ет, что договор с результативным ниге-
рийцем заключен на четыре сезона. В 
этом сезоне в чемпионате Латвии на 
счету Т. Айегуна 11 шайб, он является 
самым результативным игроком лиги. 

Бронза на чемпионате Латвии 
На чемпионате Латвии по петан-
ку самой успешной оказалась муж-
ская команда, в составе которой игра-
ли попеременно Райдо Блумбергс, 
Андрис Падревичс и Наурис 
Богдановичс. Эта команда завоева-
ла бронзовые награды. Среди вент-
спилсских команд лучший результат 
среди женщин у Агиты Пурини и Айи 
Рудзите, которые стали четвертыми. 

В финале кубка ЛФФ хозяева 
остались седьмыми 
В финальных соревнованиях розы-
грыша кубка Латвийской футбольной 
федерации, которые прошли на полях 
олимпийского центра «Вентспилс», 
в группе U-12 хозяева-вентспилчане 
остались на 7-м месте, а победителя-
ми турнира стало молодое поколение 
клуба «Metta».
 
В городском чемпионате 
победу одержали 
футболисты ВВШ 
Победу в Вентспилсском город-
ском чемпионате по футболу одер-
жали игроки команды Вентспилсской 
высшей школы. Чемпионами стали 
Сергей Зыков, Виталий Петкевич, 
Алексей Солейчук, Томс Рубезис, 
Александр Власов, Артур Сонец, 
Дмитрий Ковалев, Владимир Исаев, 
Александр Батуринский, Сергей 
Цыганов и Александр Новожилов. 

Приглашают на бесплатные 
занятия 
В саду Ренькя возобновятся бесплат-
ные занятия бегом и скандинавской 
ходьбой, в которых приглашаются уча-
ствовать все вентспилчане. В саду 
Ренькя пробежки состоятся 25 сентя-
бря и 2 октября в 18.30. В Приморском 
парке скандинавской ходьбой можно 
будет заняться 18 и 25 сентября в 
18.30. Заявки следует подавать тре-
неру Линде Эйзенбарде по тел. 
26139312 или на электронную почту: 
nujoventspils@gmail.com.

Постоянная спешка и нехватка време-
ни – привычные элементы современ-
ной жизни. Где взять такие необходимые 
несколько часов в сутках? «Ventspilnieks.
lv» обобщил советы психологов, как пра-
вильно организовать свою жизнь и «раз-
ложить время по полочкам». 

Как увеличить продолжительность дня?

О дна из самых распространен-
ных ошибок, из-за которых мы 
напрасно тратим время и силы, 
– это то, что мы не ставим 
перед собой конкретных задач. 

Это важно, поскольку конкретная цель – 
это основное условие достижений в любом 
деле. Поэтому, приступая к любой работе, 
нужно ставить перед собой цели, а затем 
необходимо наметить промежуточные сроки 
их выполнения. Когда план действий готов, 
нужно сконцентрироваться на самом важном 
и неотложном. Нельзя позволять себе отвле-
каться на мелочи. Концентрация на главном 
позволит быстрее справиться с важными 
вещами и почувствовать удовлетворение от 
проделанной работы, а затем уже взяться за 
решение следующей задачи. Если вам при-
ходится все время подгонять себя, а работа 
выполняется из-под палки, нервная система 
может очень скоро выйти из строя. 

НЕ ЗАБЫВАТЬ О ВРЕМЕННЫХ РАМКАХ 
Следующее обязательное условие успеш-

ной деятельности – четко установить реаль-
ный срок выполнения задачи. Его нужно 
соблюдать безоговорочно. Только так можно 
избежать кучи дел, спешки и низкокачествен-
ного результата. Ни в коем случае заплани-
рованные дела нельзя откладывать на дру-
гой день. Однако это не означает, что нель-
зя расслабиться и обратить внимание на 
что-либо другое. Паузы необходимы, но и 
минуты отдыха можно сделать максималь-
но полезными. Если вы устали, вместо того, 
чтобы усесться возле телевизора, отправь-
тесь на небольшую прогулку – с собакой, 
детьми или в одиночестве. Можно прокатить-
ся на велосипеде. Так вам удастся быстрее 
восстановить внутреннее равновесие, и 
заряда энергии хватит, чтобы продолжать 
начатое. 

ВАЖНЫЕ МЕЛОЧИ
Любое занятие нужно постараться объ-

единить с тем, что вам нравится, или, как 
говорят психологи, с дополнительным источ-
ником положительных эмоций. Особенно 
важны положительные эмоции, когда вы 

выполняете монотонную и вроде бы неза-
метную работу, например, моете посуду. 
Можно включить приятную музыку, а пыле-
сосить можно, представляя, что вы делаете 
полезные для фигуры и здоровья упражне-
ния. В любой, даже на первый взгляд незна-
чительной, работе нужно находить приятные 
моменты. 

Для того чтобы вас не раздражали мело-
чи, для них нужно отвести определенное 
место. Кому понравится, когда приходит-
ся тратить время и нервы на поиски таких 
вещей, как очки или блокнот для записей, так 
мы теряем необходимое для работы душев-
ное равновесие. 

ТОЧНОСТЬ
Приучайте себя к пунктуальности. Прежде 

чем приступить к работе, необходимо выяс-
нить, что, когда и где требуется сделать. 
Систематически пропуская занятия, лек-
ции или работу, либо, наоборот, являясь 
значительно раньше времени, можно поте-
рять много времени и сил, а также профес-
сиональную репутацию. Обязательно сле-
дует научиться внимательно выслушивать 
собеседников. Обычно это помогает полу-
чить информацию из первоисточников и не 
тратить много времени впустую. Следует 
использовать любую возможность, чтобы 
сэкономить время. Например, в ожидании 
транспорта, на прогулке можно продумать 
все детали предстоящей работы. Это также 
позволит сэкономить время на выполнение 
задачи и поможет улучшить результат. 

НУЖНО ОТДЫХАТЬ С УМОМ
Кроме того, важно уметь освободиться 

от стресса, так как затем в рабочие дни не 
придется пытаться войти в ритм. В любой 
удобный момент нужно удобно устроиться, 
закрыть глаза, глубоко и медленно дышать, 
делая очень глубокий выдох. Представьте, 
что вы находитесь на берегу моря, в сосно-
вом лесу или на цветущем лугу. Вечером 
после работы примите теплую ванну с 
морской солью и ароматическими масла-
ми. Очень важно научиться отключаться 
от рабочих проблем и не приносить их с 
собой домой. Дома время нужно посвящать 
семье. 

Свободное время представляет боль-
шую ценность, им нельзя разбрасываться. 
И занятия нужно подыскать такие, которые 
улучшат настроение и помогут восстановить 
силы. Отдых у телевизора за просмотром 
всего подряд отдыхом не является. Если 
вы подолгу сидите на работе, отдых должен 
быть активным. Самый простой вариант – 
утром встать пораньше и часть пути на рабо-
ту проделать пешком. Подобное можно про-
делать и по пути домой. 

Очень важно приучать себя к определен-
ному распорядку дня – так время удастся 
«разложить по полочкам». К тому же, вы нач-
нете осознавать истинную ценность време-
ни, уважать не только свое время, но и окру-
жающих. Тогда вы с удивлением обнаружите, 
что сутки как будто стали на пару часов боль-
ше, можно успеть сделать намного больше, 
чем раньше. 

Цель турнира – развивать движение интеллектуальных игр во всей Латвии, приглашая 
к участию каждого, кто желает проверить себя и узнать новое. Всего запланировано 
более 30 игр в разных городах Латвии. 13 сентября свою эрудицию смогут проверить 
вентспилчане. 

В Вентспилсе стартует игра на эрудицию 
«Игры разума Кубок Латвии – 2019»

«“Игры разума” – это развлекательное 
мероприятие, для которого не требуется 
знаний, достойных профессора истории. 
Одновременно мы видим, что в таких играх 
знания можно приобрести, незаметно для 
себя поддаться здоровому азарту», – под-
черкивает организатор и ведущий игр Эдийс 
Зачс. По его мнению, самое важное – это 
командная работа и хорошо проведенное 
время.  

Организатор турнира – общество «Prāta 
spēles» регулярно проводит различные обра-
зовательно-развлекательные мероприятия. 
Большую популярность уже завоевал турнир 
в Риге, однако «Кубок Латвии» проводится 
специально в краях и городах вне Риги. В 

прошлом году в таком турнире участвовало 
более 320 команд, а кубок победителей заво-
евали рижане.   

Правила игры предполагают, что заявку на 
участие может подать любой заинтересован-
ный без каких-либо ограничений по возра-
сту. Важно желание проверить свои знания, 
а также узнать много нового, одновремен-
но выиграть призы. Участие в мероприятии 
бесплатно. 

Часть вопросов посвящена каждому краю 
– его истории и культуре, творческим лич-
ностям, географии, природным объектам и 
другим вопросам. Как отмечают организато-
ры турнира, у представителей регионов есть 
возможность состязаться в знаниях, касаю-

щихся собственного края.  
В команды, название которым выбирают 

сами участники, предлагается объединяться 
семьям, рабочим коллективам, друзьям или 
соседям – это игра для всех.  

Для участия нужно собрать команду из 
4-6 человек и подать заявку на домашней 
странице http://www.prataspeles.lv Команды, 
ставшие лучшими после отборочных игр, 
сначала встретятся в региональном полу-
финале, лучшие продолжат борьбу за кубок 
уникального дизайна в большом финале 
турнира, который пройдет в ноябре в Риге. 
Победителям «Кубка Латвии» предлагается 
завоеванный трофей разместить в доступ-
ном для всех месте в самоуправлении, 
чтобы преумножать в жителях гордость за 
свой край и тех, кто проживает с ними рядом. 

«Игры разума Кубок Латвии – 2019» 13 
сентября в 18.30 пройдет в Вентспилсской 
парвентской библиотеке. 

На следующей неделе солнце будет чередоваться с облаками, будет небольшой 
дождь, и всё больше можно будет ощущать дуновение приближающейся осени. 
Однако до настоящей осенней промозглости ещё далёко. 

Чувствуется первое дуновение осени

Уже начиная с пятницы, с 13 сентября, 
вплоть до воскресенья, 15 сентября, будет 
переменная облачность, дождь и гроза. 

Самым благоприятным днём в этом смыс-
ле обещает быть воскресенье, которое, как 
свидетельствует прогноз Gismeteo, обещает 

быть малооблачным, а дождь – небольшим.  
Правда, без гроз нигде не обойтись. 

В свою очередь температура воздуха в 
пятницу обещает быть + 16 градусов, в суб-
боту +15, а в воскресенье воздух снова про-
греется до + 16 градусов.  Относительно 
тепло, + 15, + 14 градусов, будет и в поне-
дельник, и во вторник, однако в среду и чет-
верг будет только + 12 градусов тепла, и 

всю неделю (за исключением субботы) 
будет накрапывать дождь. Правда, силь-
ный дождь синоптики обещают только 
в среду и четверг, но и в остальные дни 
недели зонты лучше дома не оставлять. 
В свою очередь конец следующей неде-
ли, во всяком случае пока, прогнозируется 
сравнительно тёплый – в субботу +15 гра-
дусов, в воскресенье + 17. 
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НОВОСТИ ВЕНТСПИЛСА

В своё время патриоты каждого уважающего себя города, городка и посёлка имели обыкновение выражать своё патрио-
тическое настроение довольно простым, но действенным, во всяком случае в своём кругу, слоганом “Наш город – центр 
мира». Если брать чисто географически, то большой ошибки там нет. Так как Земной шар, как известно образованному оби-
тателю планеты, является сферическим космическим объектом, который с определенной регулярностью вращается вокруг 
своей оси и одновременно также вращается вокруг звезды свой планетной системы, в данном случае - Солнца (правда, 
неизвестно, называют ли какие-нибудь инопланетные учёные нашу звезду таким словом, потому что Солнце, несомненно, 
является обозначением землян). Таким образом, мы можем определить условный «центр» Земного шара в любом месте. 

Вентспилс – цент мира!

средний уровень доходов пенсионеров «тянет» кверху настолько 
значительно, что показатели Вентспилса могли бы смело конкури-
ровать с объёмом пенсий, получаемых пенсионерами Германии.  
Как дела обстоят на самом деле, все мы хорошо знаем. То же 
самое относится и к выгодности проживания. Если мы возьмём 
одного конкретного вентспилчанина, средний заработок которого 
после уплаты налогов достигает, скажем скромно, 50 тысяч евро в 
месяц (не считая бонусов), и сто рядовых вентспилчан со средним 
заработком 500 евро, то «средний заработок» в городе получится 
990 евро. И сейчас «сложим» эти 990 евро в упомянутую в иссле-
довании квартиру площадью 70 m2 в многоквартирном доме, при-
считаем стандартную «продовольственную корзину» и сосчитаем 
проценты, сколько «в среднем» мы тратим… 

Любой статистик, любой социолог вам скажет – статистика и 
опросы не врут.  Вопрос только и единственно об интерпретации 
цифр и «правильной» подаче обществу. Затем, с точки зрения 
сути и миссии, корректные цифры можно исказить в стольких раз-
личных вариантах, что правда будет как у одних, которые скажут, 
что всё хорошо, так и у других, которые будут утверждать, что всё 
совсем наоборот. И это свидетельствует только об ответственно-
сти наших властей, представителей масс-медиа, а также рядо-
вых пользователей социальных сетей, комментаторов и вырази-
телей точки зрения. Ответственности перед всеми вентспилчана-
ми. Вернее, об отсутствии такой ответственности. Конечно, для 
наведения лоска на свои перья мы можем сообщить, что жить в 
Вентспилсе удобнее, лучше, замечательнее и выгоднее, чем в 
самом Париже, Лондоне или Риме, но даже сами чистильщики 
перышек хорошо осознают, какая ситуация в действительности, 
какие в действительности зарплаты и как создаются «цифры ста-
тистики». Вопрос единственно в самой честности. И, бесспорно, в 
готовности вентспилчан поверить в очередную ложь, основанную 
на статистических показателях. Или, как шутят медики, мы же гово-
рим о «средней температуре пациентов в больнице». 

Искренне ваша, Ventspilnieks.lv”

Мост между культурами 
В Высшей школе проходит вторая меж-
дународная конференция переводчиков 
«Мост между культурами». Участие в ней 
принимают 44 участника из 7 стран. 

Приглашает бизнес-инкубатор 
Бизнес-инкубаторы Латвийского агентства 
инвестиций и развития приглашают авто-
ров бизнес-идей подавать заявки на уча-
стие в программах инкубации и предвари-
тельной инкубации. 

День открытых дверей 
В эту субботу вентспилсское летное поле 
приглашает на День открытых дверей. 
Предполагается, что в мероприятии примут 
участие пограничники, Воздушные силы, 
школы пилотов и частные летчики. 

Педагога выдвинули на награду 
в сфере IТ 
Преподаватель Вентспилсского дигиталь-
ного центра Даце Бергмане как одна из 
лучших э-педагогов выдвинута на награду 
в области IT европейского уровня, которая 
будет вручаться в Италии. Проголосовать 
можно в опросе через социальную сеть 
«Фейсбук». 

104 жалобы
Вентспилсское региональное управле-
ние Государственной службы окружаю-
щей среды за семь месяцев этого года 
получило 104 жалобы на запахи в городе. 
Обоснованными признаны 13.

В новом учебном году 
В девяти городских школах в этом учебном 
году будут учиться 4005 учащихся, в свою 
очередь, в дошкольных учебных заведени-
ях – 1781 ребенок. 

Трое в нетрезвом состоянии 
В первый учебный день на улице полицей-
ские задержали троих школьников в состо-
янии алкогольного опьянения. 

Новая велодорожка
На участке улицы Васарницу от улицы 
Ринькя до Парка построят велодорожку. 
Имеющийся тротуар будет сохранен. 

Не хватает учителей 
Несколько городских школ все еще ищут 
учителей-предметников. Интерес к предла-
гаемым вакансиям низкий. 

Обучают китайскому языку 
Центр непрерывного образования Высшей 
школы предлагает посещать курсы китай-
ского языка – как тем, у кого нулевой уро-
вень, так и тем, кто уже обладает опреде-
ленными знаниями. Занятия бесплатны, 
число мест ограничено. 

Гранты для студентов
С началом нового учебного года Высшая 
школа начинает проект «Курземские гран-
ты инноваций для студентов». В рамках 
проекта существует два уровня развития 
– «Студенческая лаборатория» и «Школа 
стартап». 

Вручают награды
Семи молодым людям, которые участвова-
ли в открытой олимпиаде по домоводству, 
были вручены денежные призы и почетные 
грамоты. 

344 занятых лица
Во время летних каникул городское самоу-
правление обеспечило рабочими местами 
344 юных вентспилчанина, которые работа-
ли у 28 предпринимателей. 

Начался «Вызов IT» 
Школьники из Балтийских стран и 
Финляндии приглашаются подавать заявки 
на конкурс «Вентспилсский вызов IT».

И в таком контексте лозунг «Вентспилс – центр 
мира» никоим образом не является неверным. 
Неправильным он становится в том случае, если 
особое место Вентспилса на глобусе характеризует-
ся некоторыми особыми достижениями нашего горо-

да в различных областях статистики. Например, что наш город 
– самый дружественный семьям во всей Латвии, что у нас лучше 
всех «зарабатывающие» пенсионеры, или, как свидетельствует 
последний статистический отчёт “Swedbank”, наш город - самое 
благоприятное место для проживания, если считать по общему 
объёму расходов на жильё и питание по отношению к средним 
доходам в городе. 

Согласно информации, предоставленной городской думой, в 
упомянутом исследовании “Swedbank” сравниваются две главные 
позиции бытовых затрат – расходы на приобретение продуктов 
питания и содержание жилья – в семи латвийских городах: в Риге, 
Лиепае, Екабпилсе, Даугавпилсе, Вентспилсе, Валмиере и Елгаве. 
Расходы рассчитаны на семью из четырёх человек, при условии, 
что оба родителя работают и получают фиксированную среднюю 
зарплату, семья живёт в квартире площадью 70 м2, в нереновиро-
ванном многоквартирном доме, и в плату за обслуживание дома 
включены также платежи за создаваемый фонд накопления. В свою 
очередь продовольственная корзина создаётся согласно рекомен-
дациям относительно потребления необходимой человеку энер-
гии и основных принципов здорового питания. Цены на продукты, 
использованные в исследовании, определены, основываясь на дан-
ных самых крупных супермаркетов соответствующих городов. 

По правде говоря, не стоит даже углубляться, на сколько про-
центов «выгода» Вентспилса больше, чем, например, в Екабпилсе 
или в Лиепае. Потому что это так же иллюзорно, как и широко раз-
рекламированное городской думой публичное утверждение, что 
наш город – это рай для пенсионеров.  Здесь остаётся только под-
считать объём пенсий некоторых «особых пенсионеров» города, 
который «среднюю температуру больного в больнице», а именно, 
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средства. Путешествие из Эстонии в Латвию 
будет длиться максимум четыре с половиной 
часа. В положении о конкурсе также сказано, 
что паром должен иметь возможность пере-
возить как минимум сто пассажиров и иметь 
столько же сидячих мест. Кроме того, долж-
на иметься возможность погрузить на паром 
по меньшей мере 25 легковых автомобилей 
или других транспортных средств, а также не 
менее одного автобуса. 

До сих пор неясно, будет ли в 
следующем году паром на Сааремаа

Самоуправление Сааремаа очень наде-
ется, что следующим летом удастся восста-
новить паромную линию. На это надеется 
и Вентспилсское самоуправление, однако 
финансово участвовать в проекте не желает, 
что Свободный порт отмечал ранее. В каче-
стве небольшой поддержки в реализации 
проекта Свободный порт предлагает лишь 
небольшие скидки, однако параллельно это 
не мешает порту хвалиться тем, что будет 
паромная линия, хотя порт к реализации 
данной идеи не имеет практически никако-

го отношения. 
Паромная линия между Вентспилсом и 

Эстонией закрыта уже 11 лет. Паром «Scania» 
на линии Вентспилс–Минту, которую обеспе-
чивало предприятие «SSC Ferries» – дочер-
няя компания эстонского частного предприя-
тия «Saaremaa Laevakompanii», курсировал 
в период с 2005 по 2008 год, однако с насту-
плением глобального экономического кризи-
са линия была закрыта. За этот период на 
пароме «Scania» было перевезено почти 60 
тысяч пассажиров. 

Зимой и летом. Осенью и весной. В любую погоду Албертс 
Гутманис с 2014 года каждое утро отправлялся на Лесное клад-
бище, чтобы поставить свечку на могиле своей супруги Велты. В 
память о совместно прожитых 60 годах жизни и в благодарность 
судьбе за то, что место своего последнего упокоения супруга 
нашла в родной земле. На гранитном памятнике было высечено 
имя и самого Албертса, а также дата рождения, было оставле-
но место для последней даты… Мы знали, что он не боится 
уйти в вечность, так как все десять лет, проведенных в Сибири, в 
Кемеровской области, он почти ежедневно сталкивался со смер-
тью ни в чем не повинных людей. Там весной трупы складывали в 
грязные траншеи и засыпали бульдозером. И Албертс вспоминал – 
сильнее, чем чувство голода, была надежда на то, что с ним такого 
не случится, что он будет похоронен в родной земле. 

  Оптимизм позволил сыну лесника из Зурас пережить голод и 
выжить в лагере смерти, вернуться домой, с оптимизмом он смо-
трел в будущее свободной Латвии: «Жить становится все лучше и 
интереснее, я не спешу покидать этот мир». Еще совсем недавно 
он улыбался, был энергичен, приходил на помощь ближнему, посе-
щал заседания правления Объединения политически репрессиро-
ванных Вентспилсского края, участвовал в совместных поездках в 
«Сад судьбы», в патриотических мероприятиях в городе и районе. 
Никто и представить себе не мог, как быстро и безжалостно обой-
дется с ним тяжелая болезнь. 

Будучи крепким деревенским парнем, он пережил пытки ЧК и не 
предал своих, когда вместе с ровесниками в послевоенные годы 
был арестован в Вентспилсе за контрреволюционную деятель-

В память об Албертсе Гутманисе (1928.02.12. – 2019. 04. 09.)
ность и незаконное хранение ору-
жия. Антигосударственная деятель-
ность заключалась в том, что было 
издано несколько журналов, напе-
чатанных на машинке, и на забо-
ры и стены домов наклеены нарисо-
ванные от руки плакаты, в которых 
осуждалась советская оккупация, а 
мешочек с патронами и трофейный 
«Парабеллум» были взяты в бро-
шенной немецкой машине. Лишь бла-
годаря физической выносливости и 
силе духа он не погиб в депортации. В ноябре прошлого года «За 
особые заслуги в движении национального сопротивления» он 
был награжден орденом Виестурса, недавно получил и значок 
участника баррикад. 

По возвращении из Сибири Албертс работал в различных стро-
ительных организациях, его стаж с учетом депортации составлял 
72 года. Выйдя на пенсию, он много времени уделял дочери, вну-
кам и правнукам, по воскресеньям не забывая посещать храм, а в 
рабочие дни обязательно занимался скандинавской ходьбой, про-
ходил дистанцию в пять километров. 

Албертса не смогли сломить враги, он изо всех сил старался 
не поддаваться возрасту и болезням. В наших сердцах навсегда 
сохранится память о нем как о борце и достойном человеке.  

Объединение политически репрессированных 
Вентспилсского края
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только не было! Российские послы, политики, предпринима-
тели. Вот там и согласовывались должностные лица».

Он подчеркивает, что с очень многими латвийскими поли-
тическими партиями пили и говорили в охотничьем домике. 
«Учитывая, насколько у него [у Лембергса] хорошие отноше-
ния с соответствующими российскими службами, вопросов 
не возникает – что надо, то там и решают».

Кокалис не скрывает, что однажды в охотничий домик 
приезжали люди из прокуратуры, так сказать, согласовать 
мнения.

Он отмечает, что раньше Лембергс очень щедро помо-
гал прокуратуре. Так, по его словам, Арвидс Калниньш, 
который сейчас занимает должность старшего прокурора 
Генеральной прокуратуры в уголовно-правовом департа-
менте, при помощи Лембергса получил квартиру. Кокалис не 
скрывает, что и сам выражал благодарность за благосклон-
ность Лембергса: «Как прокурор сам однажды выходил на 
трибуны в день минимум раз пятнадцать поддерживать его». 
На вопрос, как он считает, это влияние в прокуратуре до 
сих пор ощутимо, он ответил: «Больше не езжу в охотничий 
домик. Меня туда не пускают».

На вопрос, ездили ли прокуроры к Лембергсу в охотни-
чий домик, когда было возбуждено уголовное дело против 
Лембергса, Кокалис ответил: «Ездили согласовывать мне-
ния. Не те, кто сами расследуют, а ездили генпрокуроры и 
заместители генпрокурора».

Кокалис рассказывает, что и первый гендиректор СГД 
Андрейс Сончикс был согласован в охотничьем домике 
Лембергса.

В то время один из министров привез Лембергсу Сончика с 
вопросом: «Можно ли такого человечка брать ?»

В 1996 году Сончикс был назначен гендиректором СГД.
«Потом, когда Сончиксу пришел тот «товарищ», СГД изме-

нилась – [там была создана] очень недобросовестная орга-
низация [труда]», — считает Кокалис.

На вопрос, как он считает, осталась ли там такая органи-
зация труда, он ответил: «Думаю, что да». Кокалис не скры-
вает, что недавно встречался с нынешним гендиректором 
СГД Иевой Яунземе. На вопрос, о чем был разговор, он отве-
тил: «О налогах. Рассказал о жуликах, о том же Сончиксе». 
Она посоветовала Кокалису пойти в БПБК: «Сама не хочет 
использовать внутренние ресурсы, чтобы проверить досто-
верность информации».

По мнению Кокалиса, Яунземе неплохой работник, только 
«чиновник до мозга костей».

«НАЦИОНАЛЫ – СТАРОДАВНИЕ 
ДРУЗЬЯ ЛЕМБЕРГСА»

Кокалис, говоря о том, какие, по его мнению, партии 
поддерживает Лембергс, подчеркивает: «Будучи сторонни-
ком идеологии Партии национального объединения, никог-
да не голосовал за них. Националы – стародавние друзья 
Лемберга».

«С Райвисом Дзинтарсом незнаком. Имантс Парадниекс 
ставил мне лестницу и делал камин. Но они, как говорит-
ся, старые товарищи – они за одним столом сидели [с 
Лембергсом], им всем платили», — говорит Кокалис.

По его мнению, «Единство» сейчас не может быть под 
влиянием Лембергса. Также Кокалис считает, что Лембергс 
не может влиять на партии Артуса Кайминьша и Яниса 
Борданса.

«СОГЛАСИЕ» — ОН С НИМ ВСЕГДА ДРУЖИЛ
Надо смотреть, кто основатель «Согласия» — 

[Янис] Урбановичс. Урбановичсу сам деньги возил. Стоял 
возле Сейма замерзший. Лембергс дал мне где-то 10 000 
[латов]. Обычно я не возил деньги, но в тот раз мне было по 
пути в Ригу».

«Однажды в моем присутствии Лембергс ругал матом лат-
вийских премьеров. Матом учил их, как надо делать. Не буду 
называть имен министров, они еще живы. Было собрание с 
иностранцами, и после разговора с премьером он, влетев, 
сказал: «Извините, говорил с премьером», — вспоминает 
Кокалис.

Он говорит, что так Лембергс пробовал поступить и с 
Андрисом Шкеле. «Шкеле сказал ему: «Иди и сам рабо-
тай», — что Лембергс не будет учить каждый понедельник, 
что надо делать и какие законы принимать». Как утвержда-
ет Кокалис, участие Лембергса в государственной политике 
было таким: партии наказывались, деньги замораживались, 
не платили, пока не будет принят нужный Лембергсу закон.

Также Кокалис отмечает: «Я сам бы членом его [Лембергса] 
партии. Он финансировал социал-демократов, ДННЛ, пар-
тию «Латвийский путь» — почти все партии».

МОМЕНТ, КОГДА ЛЕМБЕРГС СТАЛ 
НАСТОЛЬКО ВЛИЯТЕЛЕН В ЛАТВИИ

«Появлялись валютные отчисления, которые оседали во 
внебюджетных средствах – на те средства он мог делать, 
что хочет».

«Он стал влиятельным тогда, когда рухнул Советский 
Союз. Даже до падения, когда в Латвии, в том числе в 

Вентспилсе, появился Клуб защиты окружающей среды. В то 
время там работал Гиртс Валдис Кристовскис и другие люди, 
которые были готовы лечь на рельсы и бороться, чтобы не 
допустить отравления окружающей среды химией, которая 
могла ввозиться из России в Вентспилс», – рассказывает 
Кокалис.

По его наблюдениям, Лембергс подхватил эту идею. «Он 
при народной поддержке ездил в Москву, ходил к Юрию 
Лужкову и прочим. Он угрожал, что Вентспилс закроет порты, 
просил от России деньги не медицину, валютные отчисления. 
Тогда появились валютные отчисления, которые оседали в 
так называемых внебюджетных средствах, и на внебюджет-
ные средства Лембергс мог делать, что хочет», рассказыва-
ет Кокалис.

«Внебюджетные средства были в валюте, долларах, кото-
рые собирались с предприятий, работавших более-менее 
честно. Или нечестно. Скорее нечестно. Внебюджетные 
средства города были больше бюджета Латвии в 90-х годах.

Можете себе представить, как можно было распоряжать-
ся этими деньгами, — создавать новые партии, покупать 
газеты, создавать масс-медиа», — добавил Кокалис.

«Помню, что Кристовскис тогда был не в думе, а в испол-
коме, а Лембергс был председателем исполкома. Тогда депу-
таты просили его дать отчет о внебюджетных средствах, но 
Лембергс не давал. Кристовскис так и не получил от него 
отчета о том, куда эти деньги тратились».

«Тогда как на эти средства были основаны совместные 
предприятия. Он, частный человек, купил оборудование. 
Спустя какое-то время это оборудование было продано 
— возможно, даже сейчас задешево. Таким образом было 
построено деревообрабатывающее предприятие. Затем был 
построен Ventbetons. Все это оборудование для бетона 
было куплено на городской вклад — на внебюджетные сред-
ства — а затем было снова приватизировано», — рассказал 
Кокалис.

«Так у него появились деньги — очень большие деньги. А 
большие деньги создают человеку иллюзию, будто он бог. А 
тогда не надо никого ни слушать, ни выслушивать».

«Сначала он вроде бы создал команду», — комменти-
рует Кокалис то, как он сам начал представлять интересы 
Лембергса.

«Лембергс создал команду, которая в составе дцати чело-
век каждый понедельник в так называемом овальном зале 
обсуждала различные вопросы. У каждого было право 
высказаться по каждому вопросу, однако решение принимал 
один. Лембергс посылал эти дцать человек на переговоры с 
предпринимателями в Латвии или за ее пределами. А потом 
эти люди как бы смеялись: «А где же Айварс?» Те отвечали: 
«Айварс нас прислал, чтобы мы обсудили». А те люди снова: 
«Да что нам с вами обсуждать, если решение примет он, а не 
вы?» — описывает ситуацию Кокалис.

Кокалис не скрывает, что у него в голове не укладывалось 
то, что Лембергс использовал общие денежные ресурсы под 
свои нужды.

«Отчисления в размере 6% от всего транзита, который 
был в его распоряжении, Лембергс давал, кому хотел, и ни 
перед кем не отчитывался».

Кокалис рассказал, что задал Лембергсу вопрос о том, 
куда он складывает все эти средства — это же «огромные 
деньги». «Думаете, он мне что-то ответил? При этом сумма 
от транзитных средств становилась все больше и больше», 
— отметил Кокалис.

Он также вспоминает, что один из крупнейших конфликтов 
с Лембергсом у него возник во время Педофильского сканда-
ла, когда подконтрольные Лембергсу СМИ стали распростра-
нять, как он говорил, «слухи» о Валдисе Биркавсе.

«Мне неудобно, что я финансировал и участвовал в рас-
пространении слухов. Я никогда не считал Биркавса педофи-
лом — я знаком с ним еще с советских времен».

Кокалис также отмечает, что был недоволен тем, что 
Лембергс, без согласования мнений, выражал свою позицию 
в СМИ от лица всех. «Мы собрались на собрание, и я ска-
зал: «Так же не делается, это наши общие деньги и все СМИ 
общие. Если ты принимаешь такое решение, надо как-то его 
согласовывать с остальными владельцами, а не говорить 
единолично на всю страну такие вещи».

«Лембергс спросил меня, как тогда решить это?». Кокалис 
предложил сосчитать доли акций, кому какие принадле-
жат, а потом голосовать. Лембергс еще в начале был скеп-
тичен, но Кокалис помнит, что даже товарищ Лембергса, 
Олег Степанов, не являвшийся на собрания и автомати-
чески отдавший свой голос Лембергсу, согласился тогда с 
Кокалисом.

«Лембергс: «Хорошо, пусть Валентин разработает устав», 
— рассказывает Кокалис. — Так этот устав у меня дома и 
валяется. Я его разработал, отдал копии Кристсу Скуе, кото-
рый был главой комиссии, но он сказал: «Айварс посмотрел, 
скомкал и бросил в мусорник». Это был один из шагов на 
пути к разногласиям».

Следующим неожиданным заявлением было то, 
что Валентин Кокалис будет претендовать на пост мэра 
Вентспилса, которое по признанию самого Кокалиса было 
«глупостью с его стороны».

По словам Кокалиса, он со своими партнерами возвращал-
ся с конференции в Англии, посвященной нефтяным неде-
лям. «В один момент [Олафс] Беркис говорит мне: «Слушай, 
Валентин, близятся городские выборы. Этот Лембергс нам 
надоел. Иди в мэры».

«Мы посмеялись, вечером еще хорошо отметили. Но на 
следующее утро я получил звонок от медиа с вопросом, мол 
появились сообщения, что вы стартуете в мэры. Это правда? 
Я в полудреме ответил: «Ну, надо подумать, может быть». 
Так это и вошло в прессу».

«В тот же день он [Лембергс] созвал все пятнадцать чело-
век на собрание и спросил, что это? Что будем делать? Как 
это Валентин всерьез считает, что он пойдет в мэры?»

О единоличной власти Лембергса Кокалис припоми-
нает и в период, когда он был председателем правле-
ния “LatRosTrans”. «Ни с кем не согласовав, Лембергс уво-
лил с поста члена совета Игоря Скокса, а сам Скокс узнал об 
этом из газеты», — рассказал Кокалис.

Кокалис считает, что Лембергс использует финансовые 
атаки, чтобы приумножить свое влияние. По его словам, это 
действует. В качестве примера он привел случай с Янисом 
Блажевичсом.

«На одно из собраний были приглашены все фактические 
выгодополучатели “Ventbunkers”, кроме Блажевичса. Я спро-
сил: «А где Блажевичс?» По словам Кокалиса, Лембергс 
сказал тогда: «Погоди, мы сейчас рассмотрим этот годо-
вой отчет, фактически разделим деньги, а Блажевичс будет 
потом, будет второй отчет».

«Какая разница между одним и другим? Лембергс отве-
тил, что ему не нравилось, что Блажевичс «мухлевал» с про-
цессом приватизации, в котором он не разбирался, оттуда и 
такое решение», — поделился Кокалис.

Сумма была разделена между остальными, тогда как 
Блажевичс потерял крупную сумму, отметил Кокалис.

«Один бюджет с прибылью, а в другом такой прибыли нет. 
Я рассказал Блажевичсу. Он не произнес ни одного слова. 
Ни единого. Промолчал. Такой мудрый человек компартии. 
Он знал, что будет скандал, будут неприятности, что можно 
вообще вылететь, так что он просто обошелся без того 
миллиона».

«Сила Айвара Лембергса заметно уменьшилась. Если 
сравнивать его с [трехглавым] драконом, то двух голов боль-
ше нет, осталась одна — собственная. У Лембергса больше 
нет влияния, как раньше», — считает Кокалис.

«Возьмем в качестве примера инаугурацию нового прези-
дента Латвии Эгилса Левитса в этом году. Где же был шляпа? 
Это говорит о том, что в стране все же что-то меняется. 
Кажется странным, что человек, обвиняемый в тяжких пре-
ступлениях, и, скорее всего, обоснованно, иначе суд давно 
бы его оправдал, встречается в государственными мужа-
ми. При этом государственные мужи протягивают ему руку, 
чтобы поздороваться. Можно встретиться, но пожимать руку 
— это приятельство», — прокомментировал Кокалис.

Кокалис считает, что при нынешнем президенте Латвии 
Лембергса не помилуют, если будет вынесен приговор о 
тюремном заключении.

Он также подчеркивает, что глава Генеральной прокура-
туры сменится через неполный год. «При нынешнем пре-
мьер-министре я не верю, что Лембергс может рассчитывать 
на благоприятный для себя исход».

В качестве единственного выхода для Лембергса Кокалис 
видит победу на следующих выборах. «Тогда можно будет 
всех сменить и все будет в порядке».

«Как было сказано в «переговорах олигархов», поставь 
своего президента в X-час, когда тебе понадобится амни-
стия. Однако время ушло, Вейонис ушел и ему не придется 
это делать», — отметил Кокалис.

Кокалис прокомментировал и парламентскую следствен-
ную комиссию по «переговорам олигархов» и ее заключе-
ние: «Какой может быть комиссия, если почти все партии 
финансируются олигархами? Каких еще результатов можно 
ждать?»

Кокалис считает, Шкеле и Шлесерса очень хорошими 
предпринимателями. Вот что он говорит о Лембергсе: «Он 
не предприниматель. Это человек, который до сих пор 

Валентин Кокалис о тайных разговорах в охотничьем 
домике Лембергса и закулисье контроля партий
 Окончание. Начало на 1 стр.
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Сердце, открытое 
для поэзии 

«Э то были 
д о в о -
е н н ы е , 
военные 
и после-

военные годы, когда моего 
отца, актера и режиссера 
Гиртса Бумбиериса поиски 
работы и желание выжить 
кидали в разные уголки 
Латвии. За те годы у меня не 
появилось ни одного школь-
ного друга или подруги, всег-
да было слишком мало вре-
мени, чтобы приобрести 
их», – вспоминает Айя. 

«Но я об этом не грущу, 
так как мои близкие были 
мне друзьями – любимая 
больная сестра Инта, про-
фессионально освоившие 
актерское мастерство роди-
тели и герои сценических 
ролей отца, ведь я ему с 
удовольствием ассисти-
ровала в изучении текста 
или, может быть, меша-
ла. Уже в детском саду я 
четко знала, что в дальней-
шем буду актрисой. Даже 
две небольшие роли в пье-
сах Аспазии и Блауманиса 
в Даугавпилсском театре, 
где отец был директором, 
сыграла. На самом деле 
все получилось иначе, но не 

хуже», – отмечает Айя, кото-
рая уже во взрослой жизни, 
получив в Лиепае педагоги-
ческое образование, дала 
себе другое обещание. О 
том, что она никогда перед 
детьми не станет изобра-
жать учителя, а будет им 
по-настоящему: насколько 
возможно простой, понима-
ющей, относящейся по-че-
ловечески. И попытается 
направить, показать все то 
прекрасное и хорошее, что 
сама видит в окружающем 
мире. 

ИЗ ВУЗА – С ДВУМЯ 
ДИПЛОМАМИ 

 «В Лиепае, куда мы при-
ехали сразу после войны в 
Янов вечер, мечту об обу-
чении актерскому мастер-
ству я отложила – «это я 
еще успею». Сначала я выу-
чилась на педагога началь-
ных классов, так как там 
мне платили такую необ-
ходимую для семьи совет-
ских интеллигентов стипен-
дию. Первым местом рабо-
ты стала Павилостская 
основная школа, открытые 
сельские дети, где я могла  

Все еще нет ясности в вопросе о восстановлении сообщения между Вентспилсским портом и 
островом Сааремаа в Эстонии. Эстонский паромный оператор, который оказался единственным 
подавшим заявку в конкурсе, к установленному сроку не подал окончательного предложения, 
сейчас срок продлен еще на месяц, и предприятие обещает подготовить предложение вовремя, 
однако уверенности в этом нет, информирует эстонское общественное медиа ERR. Вентспилсский 
свободный порт также не оказал эстонской стороне помощи в данном вопросе, чтобы каким-либо 
образом облегчить реализацию проекта. 

правление поручило предприятию подготовить конкретное и 
детальное предложение, но до 23 августа этого сделано не 
было. Теперь самоуправление Сааремаа решило продлить 
срок до 30 сентября, чтобы предприятие подало окончатель-
ное предложение. Предприятие само обратилось с просьбой 
продлить срок, несмотря на то, что четкой уверенности в том, 
что это будет сделано, нет. Содержание такой линии обойдет-
ся сравнительно дорого, однако самоуправление Сааремаа 

Вентспилс 
лишается 
своих оленей

Валентин Кокалис 
о тайных разговорах 
в охотничьем домике 
Лембергса и закулисье 
контроля партий

Н адо отметить, что 
уже упоминав-
шийся Беспалов, 
который рабо-
тал в “Ventamon-

jaks” членом правления, был 
очень важным свидете-
лем по уголовному делу 
Лембергса. 5 апреля 2012 
года он должен был давать 
показания, но не судьба: 
днем ранее, 4 апреля, он 
умер от острой сердечной 
недостаточности.

РАЗГОВОРЫ ВОЗЛЕ 
ОХОТНИЧЬЕГО ДОМИКА 
ЛЕМБЕРГСА: КОГО ТАМ 
ТОЛЬКО НЕ БЫЛО!

«После одних выборов 
в Сейм Лембергс принес 
бумагу со списком долж-
ностей и назвал квоту, кого 
надо поставить. Нужен свой 
министр экономики. Кого 
ставим? Говорю Айварсу: 
«Тебя!» А он: «Меня нель-
зя, значит, тебя, Валентин». 
Я говорю: «Я юрист, что я 
там будут делать?» Я посо-
ветовал Кристса Скую. 
Он говорит: «Нет-нет. 

Кто там работает эконо-
мистом в “Ventamonjaks”?» 
«Струевичс». «О! Давай 
тогда Струевичса поста-
вим». И так ставили долж-
ностных лиц», – делится сво-
ими воспоминаниями о раз-
говорах в охотничьем доми-
ке Лембергса Кокалис.

С 4 мая по 26 ноября 1998 
года Лаймонис Струевичс 
был министром экономики, 
а его советником по юри-
дическим вопросам – Андис 
Бумбиерис, который в 
1998 году покончил жизнь 
самоубийством.

В 1998 году Скуя был 
назначен президен-
том “Ventamonjaks”. А в 2009 
году он умер от сердечной 
недостаточности. Он счи-
тался одним из координа-
торов потока черного нала 
Лембергса и человеком, 
который обеспечивает связь 
с политиками.

Продолжая разговор об 
охотничьем домике, Кокалис 
подчеркивает: «Кого там 

Совсем скоро ни у вентспилчан, ни у гостей города боль-
ше не будет возможности наблюдать со смотровой пло-
щадки в Оленьем саду возле озера Бушниеку за оленя-
ми и ланями в естественных условиях. Муниципальное 
ООО «Вентспилсский комбинат по благоустройству» 23 
сентября выставит их на устные торги с восходящим 
шагом по начальной цене 11 750 евро без НДС. 

С ейчас в 
О л е н ь е м 
саду шесть 
ланей и 32 
благородных 

оленя, остается надеять-
ся, что им найдется новый 
дом в каком-либо из оле-
ньих садов Латвии или в 
частном мини-зоопарке. К 
сожалению, хорошей ини-
циативе «способствовать 
возможностям активного 
отдыха и образования для 
семей, предоставляя жите-
лям знания зоологического 
и экологического характе-
ра о животных латвийской 
фауны и природной среде» 
в Вентспилсе пришел 
конец. Оленей продадут на 
торгах, а договор об аренде 
территории Оленьего сада, 
которой владеет «Latvijas 
valsts meži», будет прерван. 
Kак упоминается на порта-
ле «Вентспилсского комби-
ната по благоустройству», 
на сегодняшний день сде-
лан вывод о том, что для 
муниципального обще-
ства капитала содержание 
Оленьего сада не выгод-
но. Kак следует из годово-
го отчета муниципального 
ООО «Вентспилсский ком-
бинат по благоустройству» 
за 2018 год, в прошлом 
году доход от деятельно-
сти Оленьего сада соста-
вил 1157 eвро, а еще годом 

ранее – 1265 eвро. В то же 
время на домашней стра-
нице Вентспилсской думы 
можно найти информа-
цию, что Олений сад стал 
посещаемым туристиче-
ским объектом, где ежегод-
но бывают около 3,5 тыс. 
посетителей, а также орга-
низуются выездные тема-
тические лекции для уча-
щихся вентспилсских обще-
образовательных учебных 
заведений. 

В Оленьем саду можно 
погостить только до конца 
сентября (с четверга до 
воскресенья с 10:00 до 
16:00.), так как с 1 октя-
бря его деятельность будет 
прервана. 

Напомним, что муни-
ципальное ООО 
«Вентспилсский комбинат 
по благоустройству» не 
является бедным учрежде-
нием – в прошлом году оно 
работало с оборотом 5,857 
млн и 91 195 евро прибы-
ли нетто, а 2017 год был 
завершен с нетто-прибы-
лью 196 213 евро. Как упо-
минается в годовом отчете 
предприятия, в 2018 году 
оно сделало большие инве-
стиции в приобретение и 
содержание новых транс-
портных средств и обору-
дования, а также в проект 
модернизации управления 
отходами. 

Насколько выгодна 
«выгодность» 
Вентспилса?

Как в прошлом 
в Вентспилсе 
в школу ходили

Разложим 
время 
по полочкам!

Кто из детей поедет 
бесплатно, а кто – 
со скидками?

«Юрий Беспалов был одним из первых, кто встал про-
тив Айварса Лембергса. Однако он не выдержал давле-
ния и, упав на колени, просил, чтобы его не наказывали. 
На одном из собраний Лембергс сказал нам, как бы так не 
получилось у кого-то из вас! Кто еще упадет передо мной 
на колени и поплачет?» 
В откровенной беседе о закулисье политики Лембергса, 
влиянии на Службу государственных доходов (СГД) и 
о том, как обвиняемый в тяжких преступлениях ругал 
матом латвийских премьеров, своими воспоминаниями 
поделился с журналисткой Симоной Шьядите один из 
бывших ближайших доверенных лиц Лембергса, быв-
ший прокурор Вентспилса, вице-президент АО “Ventspils 
nafta”, а также бывший председатель правления 
ООО “LatRosTrans” Валентин Кокалис, который позднее 
выступал против созданной Лембергсом системы.
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До сих пор неясно, будет ли в 
следующем году паром на Сааремаа

считается с этим. Затраты немалые, при плохом сценарии 
они могут достигнуть даже 300 тыс. евро. Надеются, что 
паромная линия хоть немного окупится, если она будет иметь 
долгосрочное развитие. Если договор будет заключен, то он 
будет действовать в течение пяти лет. Согласно планам само-
управления Сааремаа, паром должен курсировать в период 
с 1 июня до 31 августа по меньшей мере три раза в неде-
лю и иметь возможность перевоз-
ить, в том числе, и транспортные 

С амоуправление Сааремаа продолжает актив-
но работать, чтобы линия была восстановлена, 
но до сих пор реального результата не было. В 
прошлом году, когда самоуправление Сааремаа 
обращалось к паромным операторам, заявок 

не поступило ни от одного претендента. В этом году заяв-
ку подал лишь один перевозчик – «Kihnu Veeteed», который 
предложил два судна. После завершения закупки самоу-
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Свое образование Айя 
Бумбиере начала в дет-
ском саду в Валмиере, в 
Видземе, и эмоциональ-
ное стихотворение возле 
рождественской елочки 
впервые рассказывала 
именно там. Затем, бу-
дучи ученицей основной 
школы, сменила семь 
образовательных учреж-
дений – каждый класс 
в другой школе, в трех 
других краях Латвии и Риге. 
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